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PODĚKOVÁNÍ
V pátek 15. dubna 2011 v podvečer se začal 

plnit sál Sokolovny nadšenými diváky. Herci 
rájeckého divadelního spolku se 
chystali pod vedením zkušené 
režisérky MVDr. Hany Kuběnové 
odstartovat premiéru divadelní hry 
Radima Webera „JAK ZAČALA 
A SKONČILA TROJSKÁ VÁL-
KA”. Hudbu složil Josef Kolář, 
texty písní napsal František Alexa. 
Zvuk: Milan Dobeš, světla: P. Do-
beš, kostýmy měla na starost Mar-
ta Michálková, Anna Hrušková 
a ART reklama Letovice.

Diváci se s očekáváním dob-
rého představení pohodlně usadili 
do měkkých židlí a po třetím zvonění sál ztichl.

Kromě několika lidí nikdo nevěděl, z jakého 
pohledu trojskou 
válku uvidíme a tak 
bylo milé a příjem-
né podívat se na 
Tróju shora, tedy 
z pohledu bohů 
a bohyň z Olym-
pu. Báje o způso-
bu dobývání měs-
ta Tróje je u nás 
známá z popisu 
básníka Homéra 
a mnozí historici 

dodnes pochybují o historičnosti této války 
a tak se mohla fantazie plně rozvinout.

A že byl příběh přímo zasazen do dneš-
ních poměrů a aktuálních mezilidských vzta-

hů, o tom po skončení hry nikdo nepochyboval. 
Nechyběly ani vtipné a nápadité scény a písně, 
stále se něco dělo, zkrátka po celou dobu bylo 

na co se dívat.
K následné repríze, v ne-

děli 17. dubna 2011, se sešlo 
ještě více diváků než v pátek. 
To svědčí o tom, že se hra líbí 
a herci mají co nabízet. Letošní 
představení se opět podařilo.

Máme opravdu radost, že 
se v dnešní prací zahlcené 
době najde pár lidí, kteří se 
rozhodli věnovat svůj volný čas 

divadlu, které má v našem městě velmi dlouhou 
tradici. Těší nás, že se u nás divadelní řetězec 
nepřetrhl a běží dál.

Děkujeme všem hercům: Jiřímu Dvo-
řáčkovi, Haně Kuběnové, Haně Hortové, Ivě 
Mϋllerové, Martě Michálkové, Pavlu Sáňovi, 
Jindřichu Zouharovi, a Františku Alexovi za 
jejich práci na poli kultury a za výkony, které 
podali. Přejeme jim hodně dalších úspěchů.
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CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ …
Hospodář se procházel sadem. „Hmm … 

mrazy moc škody nenadělaly“ říkal si sám pro 
sebe a zálibně prohlížel mladé stromky. „A ten 
vzduch. Je škoda spěchat domů, když je venku 
tak hezky“ pomyslel si ještě a posadil se do 
rašící trávy pod starou jabloň. Slunce hřálo 
a pěnkava mu nad hlavou zašvitořila radostný 
trylek. Hlavou se mu táhly plány, co letos musí 
na zahradě a v sadu udělat …

Jaro je konečně tady. Pupeny se rozpukly, 
trnky, meruňky a broskve rozkvetly do krásy 
a ani ranní mrazíky již nezastaví nový život.

O to víc potěší akce našich dětí a mládeže, 
které jsou užitečné pro všechny. Tradiční akce 
„Odpadkobraní“, kterou vždy na jaře pořádá 
rájecké skautské středisko, úklid odpadků ve  
městě žáky základní školy a studentů rájeckého 
gymnázia pomůžou našemu městu od odpadků. 
Každý má rád kolem sebe pěkné a uklizené 
prostředí.

O to víc zamrzí to, že ten nepořádek často 
dělají někteří rádoby-dospělí a pro mladé je to 
dost špatný příklad.

A tak je pozitivní, že děti a mládež (kteří 
jdou na jaře uklidit naše město) se od mala učí, 

že pořádek kolem sebe si musíme udělat sami 
a že to něco stojí.

CO SE DĚJE NOVÉHO…
Jako se jarní práce rozběhly naplno, tak 

i u nás připravujeme řadu akcí, které do budouc-
na můžou přinést další pozitivní změny v našem 
městě. Pokračuje příprava žádosti o dotaci na 
revitalizaci zeleně, která obsahuje novou zeleň 
a údržbu stromů ve městě. Pokračuje příprava 
žádosti o dotaci na snížení prašnosti, kde bude 
ve výsledku možnost získání příspěvku na no-
vou techniku. Byla zpracována a podána žádost 
o dotaci na rekonstrukci a výstavbu nové kana-
lizace ulic Taufrova, Fügnerova a Komenského.

Byla podána žádost o dotace pro naše ha-
siče a pokračuje výběrové řízení na dodavatele 
techniky – nové hasičské automobilové cisterny. 
Proběhlo výběrové řízení na městského strážní-
ka. Pokračuje realizace projektu Povodí Moravy 
– Protipovodňové hráze na ulicích Komenského 
a Nová. Věříme, že se nám podaří získat další 
podporu, abychom mohli naše město posunout 
zase kousek dopředu.

Ing. Pavel Perout, starosta
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V roce 2010 občasné našeho města odevzda-
li k recyklaci 168 televizorů a 95 monitorů

Naše město již několik let poskytuje obča-
nům možnost třídit vysloužilé spotřebiče – mimo 
jiné televize a monitory. Nyní můžeme vyčíslit, 
kolik elektrické energie, ropy, primárních surovin 
a vody jsme díky tomu ušetřili životnímu prostře-
dí, stejně jako o kolik jsme snížili produkci skle-
níkových plynů nebo nebezpečného odpadu. 
Informace nám poskytla analýza neziskové spo-
lečnosti ASEKOL, která pro nás zajišťuje sběr 
a recyklaci občany tříděných elektrozařízení.

Zpětný odběr a recyklace jedné televize 
uspoří tolik energie, kolik spotřebuje žárovka 
za čtyři měsíce nepřetržitého svícení, spotřebu 
ropy osobního automobilu za 22 km jízdy nebo 
zabrání vzniku odpadní vody z deseti sprchová-
ní. Tato zjištění přinesla analýza dopadu sběru a 
recyklace televizí a monitorů na životní prostře-
dí, jejíž zpracování iniciovala společnost ASE-
KOL. Výsledek studie jednoznačně prokázal, že 
zpětný odběr je pro životní prostředí přínosný.

Studie posoudila systém zpětného odběru te-
levizorů a počítačových monitorů. Hodnotila jejich 
sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku fi nální 
recyklace jednotlivých frakcí vyřazených spotřebi-

DÍKY ZODPOVĚDNÝM OBČANŮM UŠETŘILO NAŠE MĚSTO 
ŽIVOTNÍMU PROSTŘEDÍ ŘADU SUROVIN

čů do nového produktu nebo k jejich konečnému 
zneškodnění. Pro každou frakci byly vyčísleny 
dopady na životní prostředí. Výsledky studie byly 
prezentovány jako spotřeba energie, surovin, emi-
se do ovzduší, vody a produkce odpadu.

Z Certifi kátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší 
obce v loňském roce vytřídili 168 televizí a 95 
monitorů. Tím jsme uspořili 39 kWh elektřiny, 
775 litrů ropy, 197 071 litrů vody a 1 770 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise 
skleníkových plynů o 10 tun CO

2
 ekv., a produkci 

nebezpečných odpadů o 39 tun.
Když si uvědomíme, že například osobní au-

tomobil vyprodukuje za rok provozu 2 tuny skle-
níkových plynů a jedna čtyřčlenná domácnost 
průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické 
energie, jsou to zajímavá čísla.

Přestože studie byla zaměřena pouze na 
televize a monitory, přínos pro životní prostředí 
představuje recyklace všech ostatních dru-
hů starých spotřebičů. Dík si tedy zaslouží 
všichni, kteří elektroodpad nevyhazují do 
popelnice nebo dokonce do přírody, ale nosí 
jej do sběrného dvora.

Romana Synakieviczová, místostarostka

Letošní zima byla pro nás z hlediska poruch 
na rozvodech vody příznivá. Za první čtvrtletí 
jsme řešili celkem čtyři poruchy. Daleko méně 
příznivá byla porucha na čerpadle, čerpající 
vodu z vrtu v Jestřebí do vodojemu. Po osmi 
a půl roce od spuštění a nepřetržitém provozu 
došlo ke spálení motoru. Za tu dobu čerpadlo 
dopravilo téměř 2,1 mil. m3 vody. Vzhledem 
k složitosti provedení opravy po dobu odstávky 
vrtu byl potřebný objem pitné vody zajištěn 
nákupem z VAS Boskovice. Nyní již je čerpadlo 
v provozu a celý systém dodávky pitné vody 
z vlastních zdrojů zprovozněn. 

O co méně jsme měli poruch na rozvodech 
pitné vody o to víc se po zimě projevily závady na 
silničních dešťových vpustích. Jednalo se celkem 
o osm nejvíc poškozených vpustí. Tři na Jurkově 

VODA – KANALIZACE
Informace o činnosti organizace Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. (VTS) v Rájci-Jestřebí

ulici, dvě na ulici Šafranice u gymnázia a tři na 
ulici 9. května. S oteplením jsme mohli zahájit 
jejich opravu. Bylo zjištěno, že nejen zub času 
a provoz na komunikacích, ale hlavně tzv.” hříchy 
otců” se projevují na vzniku těchto poruch. Dále 
jsme označili dalších osm silničních dešťových 
vpustí na ulici Blanenská, Komenského a Jurko-
va, které je potřeba co nejdříve opravit. Opravou 
by se zvýšila bezpečnost provozu na jmenova-
ných komunikacích. Údržba těchto komunikací je 
však povinností Správy a údržby silnic Blansko. 
Budeme požadovat jejich opravu. 

Významnou pozornost jsme věnovali opravě 
vodojemu v Karolíně, kde vlivem trhlin docháze-
lo k úniku vody z komor vodojemu. Tyto netěs-
nosti se za pomoci výrobce podařilo odstranit. 
Dále jsme změnou tlakového spínače na tlakové 

AKTUALITY
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větvi vodovodního řadu v Karolíně dosáhli zlep-
šení parametrů při dodávce pitné vody. 

Další technická opatření v technologické části 
vodojemu Karolín byla směrována k zamezení 
vnikání nečistot do tohoto zařízení, ke snížení 
vlhkosti v tomto prostoru, která negativně působí 
na instalované ocelové konstrukce a elektrická 
zařízení. Postupnými nátěry ocelových konstrukcí 
zlepšujeme nejen jejich vzhled, ale prodlužujeme 
i jejich životnost. V období od dubna do konce 
června pracovníci společnosti VTS budou vě-
novat co nejvíce pozornosti lokalitě Holešín. 
Koncem roku 2010 jsme na základě vyhodno-
cení dlouhodobé spotřeby pitné vody zjistili její 

značné úniky. Provedli jsme důkladnou prověrku 
vodovodní sítě s cílem zjištění skrytých vad. Vý-
sledkem je netěsnost vodojemu. Složitost opravy 
však vyžaduje vodojem dlouhodobě odstavit. 
Proto bylo v průběhu zimního období pořízeno 
a nainstalováno nové zařízení, umožňující pro-
vozovat vodovodní síť bez vodojemu (původní 
zařízení v tomto místě nainstalované v roce 
1992, bylo bohužel v roce bylo bohužel v roce 
2003 neuváženě odstraněno). Předem se proto 
omlouváme občanům a všem odběratelům pitné 
vody za případné výkyvy v dodávce pitné vody.

Ing. Zdeněk Kalenda, jednatel společnosti
Voda-Teplo-Světlo, s. r. o.,Rájec-Jestřebí

DIGITALIZACE 2011

PROČ DIGITALIZACE
Digitální televizní vysílání je modernější způ-

sob přenosu televizního signálu, který umožní 
lépe nakládat s frekvencemi, na nichž televizní 
stanice vysílají. Digitalizace přináší otevření 
současného televizního trhu, rozšíření nabídky 
televizních programů a umožňuje využívat do-
provodné služby, jako je například elektronický 
programový průvodce (EPG). Protože však není 
vysílacích kanálů nazbyt, musí se postupně 
uvolnit vysílací frekvence současných analo-
gových televizí, tedy ČT 1, ČT 2, Novy, Primy, 
případně regionálních vysílatelů, na kterých je 
pak zahájeno digitální televizní vysílání. Přechod 
ze současného zemského analogového vysílání 
na zemské digitální vysílání proto probíhá po 
jednotlivých územních oblastech a řídí se závaz-
ným harmonogramem stanoveným nařízením 
vlády č. 161/2008 Sb., o technickém plánu 
přechodu zemského analogového televizního 
vysílání na zemské digitální televizní vysílání 
(nařízení vlády o technickém plánu přechodu).

Přechod na digitální televizní vysílání pro-
bíhá současně v celé Evropě a bude v České 

republice ukončen v polovině 
roku 2012.

ANALOG V ÚZEMNÍ OBLASTI BRNO končí 
30. ČERVNA 2011

Zemské analogové TV vysílání z vy-
sílačů Brno – Kojál, Hodonín – Babí lom, 
Mikulov – Děvín, Svitavy – Kamenná Horka, 
Žďár nad Sázavou – Harusův vrch bude 
30. června 2011 ukončeno. Na většině územní 
oblasti Jihlava tak nebude od června možné 
„přes anténu” přijímat analogově žádný te-
levizní program. Na blížící se termín vypnutí 
analogových vysílačů budou diváci, kteří sig-
nál příslušných vysílačů přijímají, upozorněni 
zobrazením piktogramu se čtyřmi čtverečky, 
informační lištou a spoty.

Pro další příjem televizního signálu je třeba se 
rozhodnout, zda zůstat i nadále u zemského (přes 
anténu) televizního vysílání, nebo využít satelitní, 
kabelovou nebo internetovou (IPTV) televizi.

Při volbě zemského televizního vysílání je 
třeba zakoupit buď set-top-box (převaděč sig-
nálu) a zapojit jej mezi anténu a televizor, nebo 
nový televizor s vestavěným digitálním tunerem.

Těch, kdo nyní přijímají televizi přes kabel, 
satelit nebo internet, se ukončení zemského ana-
logového vysílání nijak netýká a televize jim i bez 
úprav bude fungovat standardně i po 30. červnu.

KDE HLEDAT INFORMACE O DIGITALIZACI?
Na webových stránkách – www.digitalne.tv

Hlavním zdrojem informací o přechodu na 
digitální televizní vysílání jsou webové stránky 

piktogram informující 
o blízkém vypnutí 

analogového vysílání
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Tel.: 516 432 191 

Komenského 620, 678 02 Rájec-  
E-mail.:informace@raje  

 
 

          -  
         –  

    
RÁJEC-  

www.digitalne.tv. Podávají všechny potřebné 
informace o digitalizaci srozumitelnou formou. 
Naleznete zde aktuality spojené s digitalizací, 
interaktivní mapku a vyhledávač obcí, který 
ukáže termíny zapínání digitálního signálu a vy-
pínání signálu analogového pro konkrétní region 
či obec a také odpovědi na nejčastější dotazy. 
Navíc je zde ke stažení i celá řada materiálů, od 
legislativních norem týkajících se digitalizace, 
např. nařízení vlády o technickém plánu přecho-
du, přes doporučení, jakými způsoby lze upravit 
společné televizní antény, až po elektronickou 
verzi informační Digibrožury dané územní ob-

lasti a Diginovin, které jsou distribuovány také 
do poštovních schránek.

Na infolince – 800 90 60 30
Zřízena je také bezplatná telefonní linka 

800 90 60 30. Zkušení operátoři zde denně zod-
povídají dotazy ohledně digitalizace televizního 
vysílání. Linka je v provozu v pracovní dny od 
8 do 19 hodin.

V případě, že potřebujete více informací, 
navštivte poradnu na webu www. digitalne.tv/po-
radna nebo zavolejte na infolinku 800 90 60 30.

Bližší jsou uvedeny na webových stránkách 
města a ve vývěskách.

IC – KVĚTEN 2011

KULTURNÍ DĚNÍ

6. 5. 2011  ve 13 h
Výstavní síň knihovny

PUTOVÁNÍ ZA SKALNÍMI ÚTVARY 
A GEOLOGICKOU MINULOSTÍ ZEMĚ
Výstava prací studentů rájeckého gymnázia. 

Výstava potrvá do 3. června. Otevřeno: po, čt 
9 –18 h, út, st, pá 9 –15 h.
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13. 5. 2011  v 18,30 h
SOKOLOVNA – Kulturní centrum
TJ Sokol Boskovice – Ochotnické divadlo

TORNÁDO
Vstupné v předprodeji 50,-/na místě 80,- Kč
Předprodej vstupenek v Informačním centru

13. 5. 2011 ve 13 h
Gymnázium Rájec-Jestřebí

PRVNÍ VEŘEJNÉ ZÁVODY 
VE VIKINSKÉ HŘE KUBB

15. 5. 2011 v 15 h
Kostel Všech svatých

ABSOLVENTSKÝ KONCERT
vystoupí žáci ZUŠ Rájec-Jestřebí

16. 5. – 22. 5. 2011 v době provozu 
Informačního centra (IC) FAMILY POINT 
(v prostorách IC) VÝSTAVA

“TÝDEN OPRAVDOVÝCH PLEN 2011”
Akce se koná pod záštitou společnosti ROSA – 
společnost pro ekologické informace a aktivity. 
Vstup volný.

18. 5. 2011  v 19,30 h
Obřadní síň města
Karel Fleischlinger

BAROKNÍ A ROMANTICKÁ KYTARA
ANEB PŘIJĎTE SE ZASNÍT

Vstupné 80,- Kč

ROZHOVOR S KARLEM FLEISCHLINGEREM
Redakce: Ve středu 18. května 2011 nás čeká 
v obřadní síni města Rájec-Jestřebí v 19,30 h 
netradiční kytarový koncert. Budete hrát na ba-
rokní a romantickou kytaru. Romantickou kytaru 
naši posluchači z koncertů Romantic Guitar Dua, 
kde hrajete s Janem Tuláčkem, už znají. Mohl 
byste nám, laikům, přiblížit kytaru barokní? 
Karel Fleischlinger: Barokní kytara je vlastně 
takový předchůdce dnešní kytary. Má jen pět 
strun, čtyři z nich jsou ale zdvojené do takzva-
ných sborů. Tam, kde u romantické a dnešní 
kytary najdeme hluboké struny – basy, má tento 
nástroj struny laděné o oktávu výše, struny jsou 
tedy laděné jakoby „na přeskáčku”. To nutně 
vede k potřebě jiného zápisu. Pozdně renesanč-
ní a barokní hudba se hraje nikoliv z not, ale 

z tabulatur. V podstatě jde o zápis hmatů. Každý 
interpret se však musí naučit dva zcela odlišné 
systémy hudebního zápisu: italský – číslicový 
a francouzský – písmenkový. V přestávce kon-
certu budou mít posluchači možnost prohlédnout 
kopie dobových rytin skladeb, které zazní v první 
polovině koncertu. 
Redakce: Plánujete vydání nového CD? Kdy 
bude k dostání? 
Karel Fleischlinger: Nyní je v prodeji moje 
zcela nové CD s hudbou z první poloviny 
19. století s příznačným názvem „Souvenir 
Romantique”. Tento projekt s sebou nese 
několik zvláštností. Nahrával jsem na repliku 
osmistrunné vídeňské kytary (originál z roku 
1840) hudbu, která byla ve své době zkom-
ponována pro vícestrunné kytary. Vybíral 
jsem ze skladeb autorů romantické kytaro-
vé tvorby, charakterizující tři nejdůležitější 
kytarová centra Evropy. Některé skladby se 
hrávají v přepisech pro dnešní kytaru, některé 
skladby jsou však na dnešní kytaru nehratelné 
a na CD jde  v podstatě o “obnovené světové 
premiéry”. Nahrávku jsem realizoval v unikátní 
přirozené akustice blanenského dřevěného 
kostelíku. Dvě skladby z tohoto CD, od Johann 
Kaspara Mertze, uslyší posluchači ve druhé 
polovině koncertu. Samozřejmě mám v hlavě 
další projekty a plány, ale teprve budoucnost 
ukáže, které z nich dojdou realizace. 
Redakce: Na jaký styl hudby se můžeme těšit? 
Karel Fleischlinger: Na tuto otázku jsem v pod-
statě už odpověděl. Půjde o hudbu, patřící 
k nástrojům, na které budu hrát. V první polovině 
koncertu zazní francouzská a španělská hudba 
barokní. Ve druhé polovině hudba romantická. 
Společným jmenovatelem je však vždy kytara, 
jako intimní hudební nástroj – nositel atmosféry, 
která v dnešní hektické době nutí posluchače na 
chvíli se zastavit a zasnít…

16. 5. – 20. 5. 2011
Dětské oddělení knihovny

POHÁDKOVÁ ZEMĚ SKŘÍTKŮ 
VÍTĚZSLAVY KLIMTOVÉ

Výstava originálních loutek české spisovatelky 
a výtvarnice. Otevřeno: po, čt 9-18, út, st, pá 
9 – 15 h.
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PROGRAM KINA RÁJEC-JESTŘEBÍ         KVĚTEN  2011

23. 5. – 27. 5. 2011    18 h
Zahrádka u knihovny

VEČERNÍČKY NA 
ZAHRÁDCE

pro všechny děti od 0 do 10 let 
pokračuje cyklus Celé Česko 
čte dětem, tentokrát venku pod širým nebem.

Výstavy v Galerii Kruh na Státním zámku 
Rájec nad Svitavou:
1. května – 30. září 

FEMME FATALE
Žena, věčná inspirace umělců (obrazy, grafi ka, 
dřevořezba, keramika, krajka…)
Vernisáž v neděli 1. května 2011 v 15 hodin
29. května – 23. června 
Galerie Kruh

SETKÁNÍ
Ak. malířka a grafička Jiřina Hartingero-
vá, Mgr. Ilda Pitrová, Dagmar Sochorová, 
Mgr. Tomáš Vrána (obrazy, tapiserie, keramika)
Vernisáž v neděli 29. května 2011 v 15 hodin

NA MĚSÍC ČERVEN PŘIPRAVUJEME:

5. 6. 2011  v 15:00
Zámecká kaple

ZÁMECKÝ KONCERT
vystoupí žáci ZUŠ Rájec – Jestřebí

14. 6. 2011  v 19,30 h
Slavnostní sál Státního zámku Rájec nad 
Svitavou
Koncert Mezinárodního hudebního festivalu 
Concentus Moraviae

SMETANOVO TRIO
E. Schulhoff, V. Trojan, M. P. Musorgskij, B. Mar-
tinů a další

21.6. 2011  v 19,30 h
Slavnostní sál Státního zámku
Koncert MHF Concentus Moraviae

AFFLATUS QUINTET
Martin Kasík – klavír
W. A. Mozart, G. Bizet, M. Arnold a další

6. 5. 2011
CESTA Z MĚSTA

Programátor Honza (Tomáš Ha-
nák) tráví většinu svého času v softwarovém 
domě: mailuje, upgraduje, senduje, attachuje 
a loaduje. Když bere na výlet do přírody svého 
předpubertálního syna (Michal Vorel) z rozvedené-
ho manželství, nezapomene samozřejmě přibalit 
mobil, notebook a digitální kameru. Hektický víken-
dový výlet se záhy protáhne na několikatýdenní 
pobyt v malé podhorské vesničce, kde Honza se 
synem stráví nejhezčí a nejveselejší chvíle svého 
života. Postupně se spřátelí s místními fi gurkami 
a zejména s půvabnou rebelující Markétou. Honza 
propadá nejen jejímu kouzlu, ale i vábivé vůni do-
mácích likérů její zemité babičky, drsnému přátel-
ství venkovské rodiny Ludvy a Vlastičky a koloritu 
svérázného venkovského života. S příchodem 
zimy je Honza zákony byznysu přinucen vrátit se 
zpět do civilizace. Očištěn a obohacen o zážitky, 
které mu město nemůže nikdy poskytnout…
Komedie / Romantický Česko, 2000 
104 min Režie: Tomáš Vorel st.
Hrají: Tomáš Hanák, Barbora Nimcová, Luba 

Skořepová, Bolek Polívka, Eva Holubová a další.
Začátek v 18 hodin, vstupné 40,- Kč

20. 5. 2011 
SCOOBY-DOO 

PROKLETÍ NESTVŮRY Z JEZERA
Chtěli jste je, vrátili se! Hvězdy fi lmu Scooby Doo: 
Začátek jsou tu v dalším akčním dobrodružství, 
které kombinuje báječné hrané scény a efekty 
s nejskvělejšími nadpřirozenými detektivy všech 
dob. Škola skončila, nastala pohoda a Daphne, 
Velma, Fred, Shaggy a jejich čtyřnohý oblíbenec 
zamířili na letní brigádu v přepychovém country 
klubu. Děje se tu ale cosi podivného – něco, co 
by mohlo odstrašit všechny hosty klubu (a s nimi 
i práci, kterou parta nutně potřebuje!). Ve vzduchu 
se vznáší záhada. A taky romance, protože – bo-
žíčku! – Shaggy se zamiloval do Velmy. Mohou 
osobní vztahy tým rozdělit? Záhady s. r. o. se 
pokoušejí vyřešit Kletbu jezerní příšery a dostá-
vají se do pořádně kalných vod!
Dobrodružný/ Komedie / Rodinný
USA, 2010, 79 min Režie: Brian Levant
Začátek v 17 hodin, vstupné 20,- Kč
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přesvědčit ve dnech od 24. března do 
7. dubna, kdy byly vystaveny v dětském 
oddělení městské knihovny.

Na závěr čekalo na děti překvapení 
v podobě křtu knihy Péťa zahradničí au-
torky Evy Mrázkové. Obrázková knížka 
vypráví dětem o sedmiletém Péťovi, o jeho 
hrách, zálibách, o práci na zahradě, o sta-
rostech a o šarvátkách s nezbednou sestřič-
kou Aničkou. Hodně úspěchů mezi malými 
čtenáři popřála knížce její kmotra paní 
Bohdana Pávková, sama autorka několika 
logopedických knih pro děti a jejich rodiče. 
Chlapci a děvčata si poslechli také hudební 

vystoupení sester Evy a Anny 
Mrázkových. Ty pak společně 
se svou maminkou předaly 
dětem malé dárečky.

O tom, že děti rády po-
slouchají pohádky, svědčí 
fakt, že se jich ve čtvrtek 31. 
března ve výstavní síni měst-
ské knihovny sešlo v dopro-
vodu svých rodičů více než 
třicet.

Oblíbené čtení bude 
pokračovat poslední květ-
nový týden na zahrádce 
u městské knihovny. Za 
dětmi po roce přijde opět 
Večerníček.

Z. Miholová

Z NOVÝCH KNIH

Ze světové literatury:
CUSSETOVÁ, C.: Skvělá budoucnost
SOKOLOV, S.: Palisandrea
FIES, M.: Zachránit!

Z naučné literatury:
FORMÁNKOVÁ, K.: Poznáváme 

homeopatii
RILL, J.: Orchideje
BRUMOVSKÁ, T.: Mentoring
TOMÍČKOVÁ, V.: Úložné prostory v bytě a ro-

dinném domě

Detektivky:
HARRISOVÁ, L.: 
 Vražda na Den otců
ERIKSSON, K.: Kruté hvězdy
DOHERTY, P.: Ve službách hyení 

bohyně

Děti si mohou vypůjčit:
POSPÍŠILOVÁ, Z.: Fánkova dobrodružství
MELOUNOVÁ, I.: Cestování po světě
OSBORNE, M. P.: Dobrodružství v době ledové

Nezapomeňte, že všechny knihy pro dospělé 
čtenáře si můžete vypůjčit i ve čtvrtek dopoledne!

KŘEST KNIHY

Již po několikáté připra-
vila městská knihovna v mě-
síci lednu a březnu pro své 
nejmenší čtenáře akci „Čte-
ní, čtení nad něj není”. Mezi 
malé čtenáře každý čtvrtek 
přicházeli hodné babičky 
a jeden moc hodný děde-
ček. Dětem přečetli krát-
kou pohádku o zvířátkách, 
žijících v dalekých krajích. 
Poté si kluci a děvčata za 
pomoci maminek a babiček 
vyráběli papírové slony, lvy, 
opice, žirafy, hady, krokodý-
ly, papoušky a jiná exotická 
zvířátka. Jak se dětem džun-
gle povedly, jste se mohli 
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www.concentus-moraviae.cz

AFFLATUS QUINTET

Wolfgang Amadues Mozart: Figarova svatba, předehra 
Georges Bizet: Carmen, suita
Malcolm Arnold: Three Shanties
Jean Francaix: L´Heure du Berger
Francis Poulenc: Sextet pro klavír a dechové kvinteto

ROMAN NOVOTNÝ ∫ flétna
JANA BROŽKOVÁ ∫ hoboj
VOJTĚCH NÝDL ∫ klarinet
ONDŘEJ ROSKOVEC ∫ fagot
RADEK BABORÁK ∫ lesní roh
& MARTIN KASÍK ∫ klavír 

XVI. MEZINÁRODNÍ 
HUDEBNÍ FESTIVAL 

13 MĚST

téma ČESKÉ SNY
28  05  —  25  06  2011

so 04 06 
Rájec – Jestřebí

zámek, Slavnostní sál
19:30 hod.

Předprodej vstupenek: 
Informační a vzdělávací centrum Rájec-Jestřebí, Komenského 620, tel. 516 432 191
BKC Brno, Běhounská 17, tel. 542 210 863
v síti TICKETPORTAL nebo na www.ticketportal.cz nebo na tel. 222 246 283

Aranžmá umožňují uvidět známou skladbu v novém světle. Na dnešním 
koncertu uslyšíme Mozartovu Figarovu svatbu a Bizetovu Carmen v úpravě 
pro dechové kvinteto. K nejlepšímu českému dechovému kvintetu Afflatus se 
přidá v nádherném sextetu pro klavír a dechový kvintet Francise Poulenca 
mezinárodně uznávaný klavírista Martin Kasík.

za finanční podpory oficiální partneři hlavní mediální partner

XVI. MEZINÁRODNÍ 
HUDEBNÍ FESTIVAL 

13 MĚST

téma ČESKÉ SNY
28  05  —  25  06  2011

JANA VONÁŠKOVÁ-NOVÁKOVÁ ∫ housle
JAN PÁLENÍČEK ∫ violoncello 
JITKA ČECHOVÁ ∫ klavír

SMETANOVO TRIO

www.concentus-moraviae.cz

Tři vynikající hudebníci předvedou své kvality jako všestranní 
sólisté stejně jako členové jednoho z nejlepších českých komorních 
seskupení. Zazní také slavná skladba Císařův slavík Václava Trojana, 
zkomponovaná původně pro animovaný film Jiřího Trnky.

Předprodej vstupenek: 
Informační a vzdělávací centrum Rájec-Jestřebí, Komenského 620, tel. 516 432 191
BKC Brno, Běhounská 17, tel. 542 210 863
v síti TICKETPORTAL nebo na www.ticketportal.cz nebo na tel. 222 246 283

út 14 06 
Rájec – Jestřebí

zámek, Slavnostní sál
19:30 hod.

Ervín Schulhoff: Duo pro housle a violoncello
Modest Petrovič Musorgskij: Obrázky z výstavy, výběr
Václav Trojan: Císařův slavík 
Olivier Messiaen: Téma s variacemi pro housle a klavír
Bohuslav Martinů: Variace na slovenskou lidovou píseň 
Maurice Ravel: Klavírní trio a moll

za finanční podpory oficiální partneři hlavní mediální partner

Městská knihovna zve všechny děti od 0 do 10 let, jejich kamarády, rodiče i prarodiče na

v týdnu od 23. do 27. května každý den v 18 h
na zahrádce vedle knihovny

Vezměte s sebou: pastelky, lepidlo, nůžky, deku. 
V případě nepříznivého počasí se akce koná v dětském oddělení knihovny.

Večerníčky na zahrádce
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I. MŠ Rájec-Jestřebí

KARNEVAL 
Na tradičním karnevalu 24. 
února v I. mateřské ško-
le všichni obdivovali, jaké 
krásné masky zvířátek, po-
hádkových i strašidelných 
postaviček a také profesí 
pro své děti rodiče přichys-
tali. A nejen to! Poděkování 

patří také všem rodičům, kteří obstarali pro děti,,-
dobrůtky“ a dárečky do tomboly. Děti měly mož-
nost soutěžit ve zpěvu, tanci i dalších pohybových 
aktivitách a také poznávat různé hudební nástroje 
v hádankách. Nechybělo ani mlsání a občerstvení. 
Veselo bylo také při vzájemných návštěvách v jed-
notlivých třídách při společném tanečním,,řádění“ 
a vyhlašování nejkrásnější masky. Na závěr obdržely 
děti losy a,,vyhrály“ krásné dárečky v tombole.

MORENA
Další tradiční akcí MŠ i v letošním roce bylo 

21. března vítání jara a loučení s vládkyní zimy 
– Morenou. Do slavnostního průvodu, procháze-
jícímu městem až k řece Svitavě, se postupně 
přidaly děti z 1. tříd ZŠ, rodiče i někteří přihlížející. 

Vhozením Moreny do řeky byl její osud zpečetěn. 
Děti se s ní rozloučily písničkou a potom už po-
spíchaly s jarními větvičkami ozdobit okolí MŠ. 
A nám už nezbývá nic jiného, než si přát, aby 
sluníčko hřálo nejen jako první jarní den!   

CO SE DĚJE VE ŠKOLÁCH
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TANEČNÍ SOUTĚŽ KUNŠTÁT
V sobotu 26. února 2011 praskala kunštát-

ská sportovní hala ve švech. Konala se tam 
celorepubliková taneční soutěž O pohár města 
Kunštát. Diváci mohli obdivovat 860 tanečníků 
v 90 choreografi ích rozdělených do čtyř věko-
vých kategorií. K vidění byly různé styly jako 
street dance, show dance, plesová předtančení, 
aerobic a disco. Jednotlivá vystoupení hodnotila 
odborná porota složená z tanečních učitelů 
a profesionálních trenérů. Relax club Rájec se 
představil ve dvou aerobikových skladbách. 
Mladší děvčata pod vedením trenérky Lenky 
Hruškové se skladbou Kissačky. Starší děvčata 
vystoupila se skladbou Kleopatry a Caesaři. Obě 
skladby se velmi líbily a získaly u rozhodčích 
nejvyšší počet bodů a 1. místo!

S velkým jásotem jsme si šly pro velké 
poháry. Kleopatry by vyhrály celou kategorii 
juniorů – měly nejvyšší bodový zisk. A ještě 
soupiska děvčat v obou skladbách:

Kissačky – Míša Janáková, Verunka Švá-
bová, Deniska Stloukalová, Andrejka Staňko-
vá, Katka Kalová, Monika Zimolová, Lucka 
Štrajtová, Magda Šmerdová, Katka Trávníč-
ková, Míša Fojtová

Kleopatry a Caesaři – Verunka Švábová, 
Sabinka Švábová, Verunka Holcová, Kamča 
Skřivanová, Evička Mullerová, Linda Horba-
lová, Peťa Nezvalová, Deniska Pěnčíková, 
Alenka Chlupová, Katka Fojtová, Barunka Dza-
pková, Danielka Pokorná, Nikolka Janáková, 
Nikolka Staňková, Verunka Musilová, Katka 
Trávníčková.

M. Mullerová

KARNEVAL PRO ŽÁKY I. STUPNĚ 
pořádaný deváťáky 11.3.2011

Dne 11. 3. se v tělocvičně školy konal 
karneval pro děti z prvního stupně. Patroni 
a pořadatelé byli děvátáci. Brzy ráno jsme 
se sešli v tělocvičně, abychom přichystali 
pěkné prostředí. Okolo deváté hodiny se 
začaly scházet do sálu krásné princezny, 
břišní tanečnice, víly, ježibaby, super hrdino-
vé, ale také nás navštívil Michael Jackson, 
ježeček, princezna Husopaska a úžasný 
robot a pan učitel Polák (dozorce). Děti 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
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si mohly zařádit na opičí dráze, zaskákat si 
v pytlích, změřit si síly při přetahování lanem 
a taky se mohly naučit tančit Kachní tanec 
a Makarenu a nebo jen tak pohopsávat po 
tělocvičně. Pro každého byly připraveny sladké 
odměny a různé výhry. Na závěr karnevalu se 
losovala bohatá tombola a z každého ročníku 
byly vybrány tři nejlepší masky. Snad se našim 
prckům karneval líbil tak jako nám a učitelům.

Velké dík patří panu učiteli Polákovi 
a panu učiteli Staňkovi a samozřejmě všem 
„borcům a borkám z béčka a áčka“…

Kristýna Dzapková, 9. B

JARO
Slunce svítí,
kvete kvítí,
jaro už je tu.

Pojedeme na prázdniny
za babičkou do Opavy.
S kuřátky si budem hrát
a po louce pobíhat.

Za týden se vrátíme
do našeho města.
Do školy se těšíme,
odjíždíme dneska.
Lenka Štrajtová 6. A

Přišlo jaro, není zima,
počasí je zase prima.
Všechno roste, všechno pučí,
kolem nás zas včelky bzučí.
Občas i kos zazpívá,
sluníčko se usmívá.

Martin Kala 6. A

Jaro, jaro, jaro,
co se to tu stalo?
Voní stromy, krásné kvítí,
můžeme si zatančiti.

Sluníčko svítí stále dýl,
my se radujem čím dál víc.
A na Velikonoce chystáme 
vajíčka,
snesla nám je slepička.

Bára Maňoušková 6. A

Začínáme chodit ven,
prodlužuje se nám den.
Sem tam padne bílá vločka,
narodí se nějaká kočka.

Lezou na nás alergie,
je to velká tragédie.
Už se rodí mláďata
kočky, husy, káčata.

Holky malují vajíčka,
na pomlázku přijde mašlička.
Svým zpěvem nás budí ptáci
a na prázdniny se chystají žáci.

Jaro je príma roční období!
Petra Nezvalová 7. B
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CHICAGO
Dne 24. března se zájemci z naší školy 

vydali do Městského divadla v Brně na muzikál 
Chicago. Usadili jsme se a konferenciér nás uví-
tal slovy: „Vítám Vás, dámy a pánové, za malou 
chvíli uvidíte příběh o vraždě, lakotě, korupci, 
násilí, vykořisťování, cizoložství a proradnosti – 
zkrátka o tom všem, co je naším srdcím blízké 
a drahé.“ Muzikál Chicago je o dvou veselých 
vražedkyních. První se jmenuje Velma Kellyová 
(v podání Svetlany Slovákové), která zavraždí 
svého manžela a své dvojče Veroniku, když je 
přistihne při akrobatickém cviku č. 17- roznožka! 
Policii ovšem říká, že omdlela a nic si nepamatu-
je, jenom to, že to neudělala. Druhá se jmenuje 
Roxie Hartová (hrála ji Ivana Skálová) a za-

Po dvou měsících dřiny konečně nastal 
den D. Je 26. března, to znamená, že dnes 
ve 20:00 začíná Školní ples. Desetiletou 
tradicí je, že na školním plese tančí deváťá-
ci polonézu. Díky paní učitelce Cvetlerové 
jsme měli možnost v téhle tradici pokra-
čovat. Myslím si, že nebudu jediná, kdo 
řekne, že holky v bílých šatech vypadaly 
jako princezny a klukům v oblecích to moc 
slušelo. Nejednomu rodiči ukápla slza. 
Hned po úvodním proslovu pana ředitele 
jsme přišli na řadu my se svým tanečním 
vystoupením, které se nám opravdu moc 
povedlo a na které můžeme být hrdí. Když 
dozněly tóny polonézy, pokračovali jsme 
ještě Mazurkou. Na závěr každá dívka 
dostala od svého tanečníka rudou růži. 
Největší odměnou nám byl obrovský ap-
laus, který nepatřil jen nám, ale hlavně 
naší úžasné, trpělivé, obětavé paní učitelce 
Janě Cvetlerové. Jen nám bylo líto, že 
jsme nemohli na plese zůstat déle a že 
nás nemohla vidět paní učitelka Müllerová, 
podpořila nás však krásným dopisem. Když 
nám ho paní učitelka Cvetlerová četla, vy-
hrkly nám slzy. Co ještě říct, snad jen, že 
to byl můj (a určitě ne jen můj) nejkrásnější 
zážitek na ZŠ v Rájci-Jestřebí.

Velký dík patří mému nejúžasnějšímu taneč-
níkovi Petrovi Sedláčkovi ☺

Kristýna Dzapková, 9. B

vraždila svého milence, když ji odvrhl. Spoléhá 
na svého manžela Amose, který pro ni udělá 
všechno, ale stejně ji prozradí. Obě potřebují 
advokáta, aby je z toho dostal. Všechny telefo-
náty, advokáty a další věci zařizuje hlavní dozor-
kyně „Máma“ Moltonová (Markéta Sedláčková). 
Ta oběma vězenkyním zajistí toho nejlepšího 
advokáta, kterého město Chicago má. Ale na 
obhajobu potřebují 5000 dolarů. Tento advokát 
se chlubí: „Kdyby teď žil Ježíš Kristus v Chica-
gu, měl by pět tisíc dolarů a přišel za mnou… 
mohlo být vše jinak. Jmenuje se … Billy Flynn!“ 
(Dušan Vitázek). Po vyhraném procesu Velma 
a Roxie vytvoří jazzovou dvojici a vystupují se 
svým vlastním číslem. Muzikál se mi moc líbil.

Monika Pernicová 7. B

PLES ŠKOLY
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RECITAČNÍ SOUTĚŽE 
Lysice, Adamov, krajské kolo Brno a postup 
do celostátního kola

Každoročně se naše škola zúčastňuje re-
citačních soutěží. Jinak tomu nebylo ani tento 
rok. Nejprve proběhla školní kola, ve kterých 
byli vybráni žáci do oblastních a okresních kol. 
Školní kola probíhala zvlášť pro prv-
ní stupeň a zvlášť pro druhý stupeň.

První soutěž se konala v Ly-
sicích. Z naší školy jelo celkem 9 
žáků. Na stupně vítězů se postavili 
tři žáci – Jirka Nezval z první třídy, 
Eva Mrázková ze 7. A a Kristýna 
Dzapková z 9. B.

Následovalo okresní kolo v Ada-
mově, které se uskutečnilo 30. března. Z na-
ší školy byli vybráni čtyři žáci, kteří bojovali 
o postup do okresního kola. Byli to 
David Novák, Anna Mrázková, Eva 
Mrázková a Kristýna Dzapková. Po 
ukončení celé soutěže se netrpělivě 
očekávaly výsledky. Z naší školy se 
umístila v kategorii šestá a sedmá 
třída Eva Mrázková a postoupila 
do krajského kola, a Kristýna Dza-
pková, která si odnesla za kategorii 
osmé a deváté třídy Cenu poroty. 
V případě Kristýny Dzapkové byla 
porota nespravedlivá a odborníci 
z řad učitelů se shodli na tom, že 
měla postoupit ona. Ale i to je život.

A jak dopadlo krajské kolo v Br-
ně? Evča Mrázková píše: Hned po 

zápisu následovalo krátké hudební předsta-
vení pořadatelů. Potom se šla naše kategorie 
připravit na recitování. Hráli jsme různé hry 
a říkali jazykolamy. Po rozmluvení přišli diváci 
a porota. Byli jsme rozděleni do třech bloků po 
pěti soutěžících. Já jsem recitovala poslední 
z prvního bloku. Těsně před vystoupením jsem 
měla obrovskou trému, ale jak jsem přišla před 
diváky, začala postupně opadat. Můj první text 

byl v nářečí. Zdálo se, že se publiku i po-
rotě líbil, protože se smáli. Následoval 
druhý i třetí blok. Poslouchala jsem své 
soupeře a říkala si, že mezi takovou 
konkurencí opravdu nemám šanci. Až 
všichni odrecitovali, šla se porota poradit 
o tom, kdo bude recitovat své druhé tex-
ty. Potom mně přišla říct pořadatelka, že 
to budu já a ještě dva soutěžící. Dostala 

jsem obrovský strach, protože svůj druhý text 
jsem zatím před publikem neříkala. Šla jsem na 

řadu jako první. Hned 
jak jsem dorecitovala, 
řekla mně paní učitel-
ka, že se mi to povedlo, 
a tak jsem měla radost, 
že jsem to nezkazila. 
Přišlo na řadu vyhlašo-
vání vítězů. Jaké bylo 
moje překvapení, když 
porota řekla, že jsem 
postoupila do celore-
publikového kola! Měla 
jsem obrovskou radost 
a už se těším do Svi-
tav, kde se bude konat 
další kolo.
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Ráno 9. dubna jsme se pomalu začaly schá-
zet před tělocvičnou ZŠ v Rájci. Na plánu dne 
jsme měly dlouho očekávané závody v Bystřici 
nad Pernštejnem. Po skvělém úspěchu v Kun-
štátě, ze kterého jsme si dovezly dva zlaté 
poháry, jsme byly všichni nervózní, zda se nám 
povede i na těchto závodech. Na trému ale na-
štěstí nebyl čas, protože zápolení o další pohár 
nás čekalo hned po zahájení soutěže. Rychle se 

převléci do dresů, upravit si účes a jde se na to. 
Nejprve přišly na řadu Kissačky, které soutěžily 
v kategorii 8 –11 let. Holky svoje vystoupení 
zvládly opravdu precizně. Dokonce i porota se 
vlnila v rytmu hudby. Právem si děvčata proto 
ode mě vysloužila obrov-
skou pochvalu za výborný 
výkon. Potom už jen zbý-
valo čekat na verdikt poroty, 
která měla opět nesnadný 
úkol. Naštěstí výsledky byly 
rychle zpracovány, takže 
jsme si společně s ostatní-
mi protivníky nastoupily na 
plochu, abychom se dozvě-
děly kdože to byl dnes nej-
lepší. Vyhlašování začalo 
jako obvykle od 3. místa. 
Následovalo 2. místo a to 
už jsme pomalu ani nedý-
chaly. Když nás vyhlásily 
jako vítěze této kategorie 

BYSTŘICKÝ KOSTITŘAS 2011
radost byla ohromná! Převzaly jsme si krásný 
pohár, diplom a jako sladkou odměnu dort. 
Děvčata byla pochválená nejen ode mě ale i od 
pyšných rodičů, kteří s námi jeli děti podpořit. 
Mladší děvčata měla odzávoděno a na řadu 
přišla i starší děvčata se skladbou Kleopatry 
a Caesaři. Ty se o pohár utkaly v kategorii 
12 – 15 let. Tato kategorie byla velmi hojně ob-
sazena nejrůznějšími týmy z okolí. Děvčata jsou 

ale už skoro profesionálky a svoji 
skladbu mají perfektně zvládnutou, 
což potvrdilo i jejich vystoupení, kte-
ré bylo opravdu bezchybné. Soutěž 
pěkně odsýpala a na ploše se střídal 
jeden tým za druhým. Než jsme se 
nadály už tu bylo další vyhlášení. Po 
chvíli napětí jsme se ale mohly opět 
radovat, protože děvčata získala ve 
své kategorii krásné 3. místo a po-
hár je tedy také neminul. Náš další 
úspěch jsme musely samozřejmě 
zdokumentovat a proto následovalo 
nutné pózování před objektivy pyš-
ných trenérek a rodičů. Jako trenér 
bych tyto závody zhodnotila jako 
velmi úspěšné a myslím si, že i or-

ganizátoři měli tuto akci velmi dobře zvládnutou. 
Proto se sem i příští rok rádi podíváme a snad 
obhájíme získaná umístění.

Za Relax klub Rájec-Jestřebí 
trenérka Lenka Hrušková
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Ve středu 9. března 
2011 jsme se vydali do Br-
na a cílem naší cesty byla 

výstava Poznávej se. Naše početná skupina 
žáků třetího ročníku a kvinty se svými třídními 
Mgr. Monikou Novákovou a Mgr. Markétou Ma-
chovou se ocitla před Starou radnicí a s velkým 
očekáváním jsme vtrhli dovnitř. Nikdo netušil, co 
nás čeká. Byly pro nás připraveny čtyři místnosti, 
kde jsme se mohli vyřádit.

Na většině výstav máte povoleno sledovat, 
ale nesahat, kochat se, ale běda vám, jestli se 
jen nečekaně pohnete či hlasitě kýchnete. Tato 
výstava však byla zcela odlišná a výjimečná. 

Jednou z prvních akcí v rámci projektu 
„Terénní výuka k environmentální výchově“ 
který má rájecké gymnázium schválený v Ope-
račním programu Vzdělávání pro konkurence-
schopnost, bude květnová výstava fotografií 
s tématikou skalních měst  a zajímavých geo-
morfologických útvarů a jevů. Výstava bude 
zahájena netradiční vernisáží 6. května v sále 
Městské knihovny v Rájci-Jestřebí a potrvá do 
3. června 2011.

Cílem celého projektu je vytvořit systém 
jednodenních terénních cvičení a vícedenních 
kurzů v přírodě, na které budou navazovat 
projektové dny s atraktivními  a netradičními 
formami rozvíjení dovedností, postojů a znalostí 
z oblasti environmentální výchovy, biologie, 
geologie, zeměpisu, chemie i dalších předmětů. 
Studenti budou vedeni k aktivnímu pobytu v pří-
rodě, k vytváření kladného vztahu k přírodnímu 
prostředí a vnímání estetické funkce krajiny. 
Projekt navazuje na některé akce, které škola 
pro studenty již pořádala. Jedna z nich proběhla 
v závěru minulého školního roku.

Jednalo se o týdenní geologický kurz s vý-
lety do Adršpašsko-Teplických skal a skalních 
labyrintů na stolové hoře Ostaš v Polické vrcho-
vině. Po celý týden studenti pracovali v terénu 
a netradiční formou si prohlubovali teoretické 
vědomosti získané ve škole. Podle obrázků 
v připravených pracovních listech vyhledávali 
zajímavé geologické útvary (věže, skalní okna, 
brány, hřiby..), zaznamenávali jejich polohu do 

JAK JSME SE POZNÁVALI
Přímo rozkazem nám bylo sděleno:,,Dotýkat se, 
zkoušet a nebát se!“ Mohli jsme protrénovat svůj 
mozek pomocí optických klamů, změřit si rozpětí 
našich rukou či si pohrát s 3D obrázky. Komu se 
zachtělo, mohl si i změřit tlak a otestovat svou 
obratnost na podivných bruslích. Vyzkoušeli 
jsme si spoustu nevšedností a ve většině z nás 
se opět probudil malý rošťák a krásně jsme se 
vyblbli. Fyzika, matematika, tělocvik i logika. 
To vše nám dalo na výstavě pořádně zabrat. 
Výlet do Brna to byl rozhodně příjemný, protože 
výstava byla akční a originální.

Barbora Vozáryová
3. ročník

PUTOVÁNÍ ZA SKALNÍMI ÚTVARY
mapek, určovali jejich názvy a zamýšleli se nad 
jejich vznikem. V terénu si vzájemně předávali 
informace z nastudovaných znalostí o geolo-
gických útvarech, které spočívaly v samostatné 
práci s literaturou a internetem. Tento úkol mu-
seli zvládnout ještě před odjezdem, v přírodě 
pak měli možnost bezprostředně útvary poznat 
a důkladně si je prohlédnout. K práci v terénu 
využili i naučnou stezku v Teplických skalách, 
ze které vyhledávali informace do úkolů připra-
vených v pracovních listech.

Pobyt byl náročný i na fyzickou zdatnost, 
vždyť putování skalními městy vyžadovalo 
denně zvládnout 15 – 20 km. Cesta v krásném 
prostředí zpestřena neustálou činností rychle 
ubíhala a kupodivu nikdo nereptal. Nezahálelo 
se ani při návratu na ubytovnu. Odpočinek byl 
zpestřen modelováním zkamenělin z cihlářské 
hlíny a svoji tvůrčí kreativitu a fantazii měli 
možnost uplatnit i při dalším zajímavém úkolu, 
napsání příběhu s paleontologickým tématem 
z období druhohor. Protože bylo krásné počasí 
a příroda nabízela nevšední snímky, celý týden 
nepřestávaly blikat fotoaparáty. Vždyť se také 
soutěžilo o nejvydařenější fotku.

Závěr kurzu byl ve znamení ověření znalostí 
a dovedností nabytých během pobytu formou 
krátkého běžeckého závodu s řešením teore-
tických otázek, zadaných v pracovních listech 
na trati.

Pobyt uběhl velmi rychle, zbyla po něm 
spousta dojmů, hezkých zážitků a především 
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hodně skvělých fotografi í, které chceme před-
stavit na výstavě s názvem „Putování za skal-
ními útvary a geologickou minulostí Země.“ Na 
přípravě výstavy se podílí studenti tercie, kvarty, 
2. ročníku a učitelé biologie a zeměpisu. Kromě 
uvedených skalních měst, výstava představí 
i fotografi e z dalších krásných přírodních koutů 
naší republiky  i Slovenska.

Zveme tímto rodiče studentů, studenty 
a všechny příznivce se zájmem o přírodu. Tě-
šíme se na vaši účast

Eliška Pantůčková, Ivana Černošková
Jiří Koumar

VIKINSKÁ HRA KUBB
V pátek 13. května 2011 ve 13 hodin 

proběhnou na Gymnáziu Rájec-Jestřebí 
první veřejné závody ve vikinské hře 
KUBB. Sestavte alespoň dvoučlenný tým ve 
věkovém rozmezí 9 – 99 let a zapojte se do 
klání o skandinávské ceny.  Akce je určena 
i pro neznalé – vše naučíme a vysvětlíme. 
Více informací včetně harmonogramu a pra-
videl na www.gymnaziumrajec.cz.  

KDYŽ SE HRAJE KUBB, LÍTAJÍ TŘÍSKY
Slyšeli jste někdy o kubbu, staré vikinské hře? 

Zajímá vás, čím se staří Švédové dost možná 
bavili mezi proslulými námořními výpady? Pokud 
nejste žádná dřeva a chcete si vyzkoušet u nás 
zatím netradiční hru pod širým nebem, ke které 
vám stačí jen malý travnatý plácek a pár dřevě-
ných kvádříků, věnujte pozornost dalším řádkům.

V pátek 13. května 2011 pořádá Skandi-
návský kroužek v prostorách gymnázia v Rájci-
-Jestřebí DEN S KUBBEM. Nikdo nebude stát 
jako kůl v plotě, neboť naučíme každého, jak 
na to. Zakubbit si může opravdu kdokoliv, ať už 
jste devítiletý kluk jako buk nebo máte letokru-
hů jako vzrostlý dub. Své síly pak mohou týmy 
změřit v odpoledních závodech. Kdo je typem 
méně soutěživým, může jen zvědavě přihlížet 
a fandit. Chystat si svačinu by pro účastníky 
bylo jen nošením dříví do lesa, jelikož pro vás 
chystáme bohaté občerstvení.

Poprvé se vám možná bude zdát, že je pra-
videl příliš mnoho a zábava je to komplikovaná. 
Kdo ale nemá v hlavě piliny, brzy mu bude jasné, 
jak nepohořet. V kubbu soupeří vždy dva týmy 
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po dvou až šesti hráčích. Cíl této vykutálené hry 
spočívá v přesném házení kolíků na soupeřovy 
kubby ve snaze shodit je a získat tak nad proti-
hráčem výhodu do dalších herních situací. Bitva 
končí v okamžiku, kdy se jednomu z týmů, ať už 
úmyslně nebo omylem, podaří svrhnout krále, 
čímž, jak víme z dějepisu, každá sranda končí. 
Stačí jen vypilovat techniku správného vrhu 
kolíkem a než se nadějete, je z vás nadšený 
kubboholik. Snad i u vás pak tato zajímavá hra 
zapustí kořeny!

Mezi zasvěcenými není kubb zdaleka žád-
nou novinkou. Proběhly již dva ročníky Mistrov-
ství České republiky pořádané českým Kubb 
klubem, přičemž na tom posledním tým našich 
členů s názvem Tjeckisar ukázal, že v nadchá-
zejících ročnících nebude lehkým soupeřem.

Skandinávský kroužek vznikl na gymnáziu 
v Rájci-Jestřebí už před čtyřmi lety. Každý pátek 
pilně studujeme švédštinu, koukáme na fi lmy 
plné zadumaných seveřanů, a když zrovna 
nenecháváme vybuchnout školní kuchyni při 
jednom z  kulinářských pokusů o správně pro-
pečené köttbullary, zaručeně se rozplýváme nad 
výbornou kávou a mandeltårtou v brněnské oáze 
jménem IKEA. Díky zájmu studentů gymnázia 

jsme v rámci projektu „Do světa!“ vyrazili i na 
patnáctidenní putování po švédském a norském 
království.

Ačkoliv jsme svým zaměřením místní ra-
ritou, rozhodně nejsme jediní svého druhu. 
Podílíme se na akcích Severské společnosti, 
Skandinávského domu a švédské sekce Ústavu 
germanistiky, nordistiky a nederlandistiky na 
Filozofi cké fakultě Masarykovy univerzity v Brně, 
kde v současné době již druhým rokem studu-
jí naše dvě absolventky nově otevřený obor 
Skandinávská studia. Nejbližší větší společně 
pořádanou akcí, na kterou vás také srdečně 
zveme, bude oslava skandinávského svátku 
příchodu léta midsommar, která se bude konat 
v sobotu 18. června v Brně.
Skandinávský kroužek při Gymnáziu Rájec-
-Jestřebí
Bližší informace na www. gymnaziumrajec. cz.

Kubb. Přijďte si zahrát!
Gotland. Místo vzniku kubbu a konání 

mistrovství světa.

SPRÁVNÁ VOLBA
Na gymnázium v Rájci jsem přestoupil tepr-

ve před necelými třemi měsíci. Přesto bych rád 
shrnul své dosavadní zkušenosti a dojmy z této 
školy. Vím, že tři měsíce nejsou dostatečně dlou-
hým obdobím na nějaké hlubší závěry, ale i přes 
tuto poměrně krátkou dobu mohu říct, že celkový 
dojem vystihuje nejvíce slovo „překvapení“. Pře-

kvapení, že to, co je někde neřešitelný problém, 
se jinde dá zvládnout a ještě s úsměvem.

Vím, že rájecké gymnázium je některými 
konkurenčními školami účelově a zcestně popi-
sováno jako škola pro méně nadané děti boha-
tých rodičů. Ale už před přestupem na tuto školu 
jsem zjistil, že na tomto není ani kapka pravdy. 
Tato škola je minimálně na stejné, ne-li na vyšší 

CO SE DĚJE VE ŠKOLÁCH
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úrovni v porovnání s ostatními školami. Není 
to jen můj subjektivní dojem, ale potvrzuje to 
i úspěšnost studentů při přijímacích zkouškách 
na vysoké školy. Stejně tak po fi nanční stránce 
je všechno jinak, protože se už nikdo nezmiňuje 
o tom, že jsou ve školném zahrnuty i učebnice.

Co jsem si však nemohl ověřit předem, byl 
systém výuky, v němž je ten hlavní rozdíl. Zatím 
všichni učitelé, se kterými jsme se zde setkal, 
ukazují, že učení pro ně není zaměstnání, ale 
povolání. Ke studenům přistupují individuálně 
a chovají se k nim jako ke svéprávným lidem. Po-
kud má student zájem, je pro ně samozřejmostí, 
že se mu věnují nad rámec vyučovací hodiny.

Jsem rád, že jsem přestoupil na gymnázium 
v Rájci, protože mně to umožnilo studovat sou-
běžně i na druhé střední škole, což by doposud 
neřešitelný problém.

Petr Zapletal, 3. ročník

DALŠÍ KOLO PŘIJÍMACÍHO ŘÍZENÍ 
DO ŠESTILETÉHO STUDIJNÍHO 

CYKLU GYMNÁZIA

Po prvním kole přijímacího řízení máme 
minimálně 6 volných míst pro přijetí zájemců 
ke studiu ze 7. tříd základní školy. Přihlášku 
ke studiu je možné získat na www stránkách 
školy, případně přímo v kanceláři. Přihláška 
nemusí být potvrzena ředitelstvím základ-
ní školy ani lékařem. Uchazeč doloží kopie 
vysvědčení. Informace je možné získat na 
telefonním čísle: 516 432 181 nebo na www 
stránkách školy.

Ing. Stanislav Laštůvka
ředitel Gymnázia a SOŠ 
Rájec-Jestřebí, o. p. s.

BESEDA O OČKOVÁNÍ
Téma: chraňte své děti 
proti různým infekčním 

onemocněním aneb (ne) očkování dětí do 2 let
Určeno pro maminky s dětmi
Kdy: pátek 6.5.2011 od 11:00 hod
Kde: Klubovna Motýlek, Sokolovna Rájec-
-Jestřebí, vstup zdarma
Lektor: Jana Sedláková

REGIONÁLNÍ SETKÁNÍ MC 
Jihomoravského kraje
V případě zájmu o setkání se přihlašte na e-mail: 
cmotylek@seznam. cz
Kdy: 11.05.2011
Kde: Mateřské centrum Boskovice

MLÉČNÁ VÝŽIVA, MLÍČKO S KAŠÍ
Milé maminky přijďte i se svými dětmi na besedu 
o výživě, dozvědět se něco nového a odnést si 
malý dárek – kdy a jak připravovat, přechod na 
pevnou stravu
Kdy: pondělí 9.5.2011 od  9 hod, vstup zdarma
Kde: Klubovna Motýlek,  Sokolovna Rájec-
-Jestřebí
Lektor: Jana Sedláková

SLAVÍ CELÁ RODINA
Kampaň Sítě MC „Křídla a kořeny naší rodiny“, 
oslava mezinárodního dne rodin
Pro děti bude připraven skákací hrad, pro dospě-
lé posezení u kafíčka, po celou akci k dispozici 
dětská herna
Určeno pro rodiny s dětmi
Kdy: sobota 14.05.2011 od 15:30 hod
Kde: Sál – Sokolovna Rájec-Jestřebí
Vstupné dobrovolné

MOTÝLEK V PROMĚNÁCH ČASU 
aneb volnočasové aktivity pro rodiny s dětmi
Prezentace Centra Motýlek
Určeno pro zastupitele města Rájec-Jestřebí
Kdy: 16.05.2011 od 17:00 – 18:30 hod
Kde: Klubovna Motýlek,  Sokolovna Rájec-
-Jestřebí

NAŠE DÍTĚ A DĚTSKÉ PLENKY
Centrum Motýlek se připojilo akci společnosti 
ROSA – společnost pro ekologické informace 
a aktivity, o. p. s., která pořádá – „Týden oprav-
dových plen“ TOP 2011
Výstavka dětských plenek se uskuteční za pod-
pory společnosti ROSA a bude ke shlédnutí po 

JEDNORÁZOVÉ AKCE – KVĚTEN 2011

CENTRUM MOTÝLEK
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celý týden od 16.5. – 21.5.2011 v prostorách 
Family Pointu v Rájci-Jestřebí
Zahájení výstavy proběhne v pondělí 16.5.2011 
pod vedením Jany Sedlákové od 10:00 hod
Kdy: 16.5.2011 – 21.5.2011
Kde: Family Point, Rájec-Jestřebí
Více informací o projektu lze získat na: 
www.ekodite.rosacb.cz

BLANENSKÝ SLUNOVRAT
Přehlídka amatérských dětských divadelních 
souborů
Centrum Motýlek vystoupí s hranou pohád-
kou „Kocour v botách“
Kdy: neděle 15.05.2011 od 14:30 hod
Kde: Katolický dům Blansko

PŘEDNÁŠKA O ZDRAVÍ, 
optimální řešení při: poklesu imunity, vy-
čerpání, únavě, chudokrevnosti, nemocech 
kostí a kloubů, civilizačních chorobách, 
psychické zátěži…
Určeno pro dospělé
Kdy: pátek 20.05.2011 od 18:30 hod 
Kde:  Klubovna Motý-
lek,  Sokolovna Rájec-
-Jestřebí
Lektor: Alena Suchánková

Na akce a kroužky na str. 24 
se lze přihlašovat na e-mail: 

cmotylek@seznam.cz 
nebo tel: 602 409 946

Více informací na nových webových stránkách  
www.centrum-motylek.cz

CENTRUM MOTÝLEK

Určeno pro děti od 4 – 12 let

VODNICKÝ TÝDEN
I. turnus: 18.7. – 22.7.2011 v době od 7:30 – 14:30 hod

PUTOVÁNÍ ZA ZVÍŘÁTKY
II. turnus: 22.8. – 26.8.2011 v době od 7:30 – 14:30 hod
Děti se mohou těšit na společné výlety, výtvarné dílničky, společné 
hry a sportování venku

� Kde: Klubovna Motýlek, Sokolovna Rájec-Jestřebí

� Cena: 1.100,- Kč za turnus (další sourozenec sleva 100,- Kč), cena zahrnuje 
3x oběd, vstupy a cestovné na výlety, výtvarný materiál, úrazové pojištění dětí, 
odměny pro děti, mzda vedoucí tábora

� S sebou: Svačinka, pitíčko, přezůvky, sportovní oblečení

� Vedoucí tábora: Jana Sedláková

� Kontaktní osoba: Alena Hrbková tel: 602 409 946, e-mail: cmotylek@seznam. cz

� Přihláška je k dispozici na:  www.centrum-motylek.cz

� Uzávěrka přihlášek – 25. června 2011
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Pravidelné aktivity – květen 2011
Den Název aktivity Místo konání Čas

Po Stolní tenis – děti Přísálí – Sokolovna 17:00 – 18:00

Po Cvičení pro děti Gymnázium 16:00 – 17:00

Út Notičky Klubovna Motýlek 16:15 – 17:00

Út Aj – děti začátečníci Klubovna Motýlek 17:15 – 18:00

Út Aj – dospělí pokročilí Klubovna Motýlek 18:00 – 19:15

St Cvičení pro rodiče s dětmi Gymnázium 16:00 – 17:00

St Štěpánek Klubovna Motýlek 16:45 – 17:30

Čt Aj – děti pokročilí Klubovna Motýlek 17:15  - 18:00

Čt Aj – dospělí začátečníci Klubovna Motýlek 18:15 – 19:15

Čt Zkoušky – loutkové divadlo Klubovna Motýlek 17:15 – 18:00

Pá Cvičení pro batolata Klubovna Motýlek 10:00 – 11:00

Pá Hravé odpoledne Klubovna Motýlek 16:00 – 18:00

So Zkoušky – loutkové divadlo Klubovna Motýlek 10:30 – 11:30

přihláška na příměstský tábor
Dítě

Jméno a příjmení: ………………………………………….. Datum narození: ……………. ……

Adresa: ………………………………………………………………………………………….......

Zdravotní pojišťovna: ………………………………Termín:.. ……………………………………

Zákonný zástupce/ Jméno a příjmení: ……………………………………………………...……

Adresa: ………………………………………………………………………………….....……...…

Telefon: ………………………..............................… E-mail: ….........................………………

Souhlasím s účastí dítěte na příměstském táboře „Léto s motýlkem“ a prohlašuji, že je v dobrém zdra-
votním stavu a může bez problémů pobývat v dětském kolektivu. Případné změny zdravotního stavu 
nahlásím okamžitě vedoucímu letního tábora.

Dítě má tyto zdravotní (či jiné) problémy: ………………………………………………………

Dítě po skončení programu odchází: samo – v doprovodu rodičů
Platbu za tábor je možno provést v hotovosti, složenkou nebo bankovním převodem na účet Centra 
Motýlek: 233801079/0300 nejpozději do 08.07.2011, v. s. bude sdělen po zaslání závazné přihlášky

Souhlasím s tím, že mé dítě může být během kroužku fotografováno, fotografi e mohou být vyvěšeny 
na webových stránkách Centra motýlek, případně na nástěnkách

Souhlasím s využitím svých osobních údajů Centrem Motýlek. Náležitá ochrana osobních dat je zajištěna 
v souladu se zákonem č.101/2000 Sb.

---------------------------------  ---------------------------------------------
 Datum  Podpis rodiče
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SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN

  1.5. MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 606
  7.5. MUDr. Miklíková Blansko, ZŠ Rodkovského 515 157 112
  8.5. MUDr. Paulíčková Černá Hora, Zdrav. středisko 725 415 615
14.5. MUDr. Pokorná M. Blansko, Gellhornova 9 516 412 422
15.5. MUDr. Pokorný M.  Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
21.5. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326
22.5. MUDr. Semrádová Sloup, Zemspol, 221 516 435 203
28.5. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
29.5. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453

  1.5. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
  7.5. MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní  95 (Minerva) 516 494 138
  8.5. MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
14.5. MUDr. Srpová Letovice, J. Haška 12 604 760 665
15.5. MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429  516 472 227
21.5. MUDr. Žilka Benešov, 19 516 467 313
22.5. MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018
28.5. MDDr. Bedáňová Boskovice, Lidická 8 516 456 109
29.5. MUDr. Bočková Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203

Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve 
všední dny od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.

Blahopřejeme rodičům narozených dětí
Veronika Štěpánová, Štěpánka Farkašová, Tomáš Zerák

Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se narodili v měsící květnu:
Anna Nejedlá, Miroslav Nahodil, František Klimeš, Mojmír Klein, Jiřina Ševčíková, Alžběta Hruš-
ková, Mária Čermákova, Karel Vrzal, Alenka Peroutová, Miloš Mencler, Vojtěch Hudec, Ladislav 
Novotný, Jindřiška Doleželová, Ladislav Kučera, Jana Vladíková, Marie Píchová, Stanislav Janíček, 
Jaroslav Zimola, Františka Hloušková, František Macháček, Růžena Musilová, František Vohrabal

Karolín: Drahomír Zukal   Holešín: Eva Součková, Pavel Burian

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
v měsíci březnu zemřeli:
pan Josef Kala, pan Ing. Jaroslav Kakáč

v měsíci dubnu:
pan Miroslav Vrána, pan Ivan Písařík, pan Antonín Hruška, paní Ludmila Jirušková, 
paní Ludmila Sedláková, paní Kamila Zárubová, paní Marcela Kršková
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HASIČI SLAVÍ  115. LET
8. pokračování (závěrečné)

Na opravu naší zbrojnice byl vypracován 
nový projekt. Dne 16. ledna 2010 sbor svolal  
v pořadí svou 113. výroční valnou hromadu, 
která se konala v areálu chovatelů. Po předne-
sených zprávách jednotlivých funkcionářů pro-
běhly volby nového výboru na roky 2010 – 2015. 
Výbor pracuje v tomto složení: starosta Písařík 
Rudolf, místostarosta Sáňka Pavel ml., velitel 
sboru Radek Písařík, vedoucí mládeže Zbur-
ník Petr, jednatel Ing, Chmelař Petr, hospodář 
Zimola Radim, zástupce velitele Musil Marcel, 
pokladní Sáňková Marie, referentka žen Vladí-
ková Marcela, strojník Hadra Milan, člen výboru 
Skoták Petr. Revizní a kontrolní komise pracuje 
ve složení: Ing. Sáňka Pavel- předseda, Pokorný 
Ladislav st., Zachoval Jan a Různar Oldřich 
– členové. Zástupci našeho sboru v okrskovém 
výboru: Písařík Radek – starosta, Skoták Petr 
a Musil Marcel – členové výboru. 

V roce 2009 vyjížděla naše zásahová jed-
notka k 34 událostem. 9. 1. k požáru v ČKD 
Blansko ,30. 1. požár auta v Blansku, 8. 2. požár 
bytu v Blansku, 6. 3. technická pomoc,vyčištění 
splavu v Rájci, 6. 4. požár rodinného domku 
v Blansku-Klepačově, 14. 4. požár rodinného 
domku v Brťově-Jenči, 16. 4. požár lesního po-
rostu v Dolní Lhotě a požár lesa v Kuničkách. 26. 
4. spadlý strom na silnici Rájec-Petrovice, 1. 5. 
požár travnatého porostu na železničním náspu 
mezi Rájcí a Doubravicí, 17. 5. požár kontejneru 
v Blansku, 18. 5. taktické cvičení v nemocnici 
v Blansku, 12. 6. požár zemědělského objektu 
v Doubravici, 30. 6. požár skladovacích prostor 
fi rmy SITA v Horní Lhotě, 1. 7. čerpání zatope-
ných sklepů v Blansku a Rájci, 15. 7. technická 
pomoc, sesuv půdy na vozovku mezi Doubravicí 
a Lhotou Rapotinou, 16. 7. čerpání sklepu v Ráj-
ci, 29. 7. požár nákladního automobilu v Rájci, 
11. 8. požár nákladního automobilu u Doubravi-
ce, 16. 8. požár lesního porostu v Blansku, 3. 9. 
požár pole v Doubravici, 4. 9. požár rodinného 
domku v Blansku, 11. 10. požár lesního porostu 
v Blansku-Sloupečníku, 4. 11. odstranění spad-
lých stromů na silnici Rájec-Petrovice, 12.12 
požár rodinného domku v Blansku. Celkový čas 
na těchto výjezdech byl 351 hodin při průměrné 
účasti šesti členů jednotky.

Dále jednotka vyjela 6x na příkaz starosty 
města k pomocným pracím ve městě: čerpání 
vody, úklid komunikací, čištění kanalizace 
a dovoz vody. Spoustu času také zabere 
odborná příprava, která pro všechny členy 
probíhá v rámci jednotky. Strojníci a velitelé 
navíc každoročně absolvují odbornou přípravu 
u HZS Blansko. Strojníci jeden den a velitelé 
dva dny v roce. Šest členů jednotky má kurz 
na používání dýchací techniky. Výcvik probíhá 
4x ročně na odborném učilišti požární ochrany 
v Brně-Líšni. Šest členů vlastní oprávnění na 
práci s motorovou pilou. Dne 7. června 2009 
se členové našeho sboru společně se členy 
sborů z Jestřebí a Holešína účastnili slavnost-
ního žehnání nového praporu našeho města.

Za dobu 115. roků se ve funkci starosty ne-
bo předsedy vystřídalo 13 mužů, ve funkci ná-
čelníka nebo velitele 16 členů našeho sboru.

Za celou dobu 115.roků se v Rájeckém 
sboru vystřídalo několik generací, několik 
stovek lidí, kteří věnovali mnoho svého volna, 
svého umu a dovednosti pro pomoc spolu-
občanům.

V první výroční zprávě dobrovolného ha-
sičského sboru v Rájci za rok 1895 uvádí 
tehdejší velitel Jan Rýdl toto: „Jest málo 
spolků tak dobročinných, užitečných, čistě 
lidských, jako jsou spolky hasičské. Vždyť 
účelem jejich jest hájiti život i majetek 
svých bližních proti rozkáceným živlům. 
Kolikerým nebezpečím a pohromám vydán 
jest každý hasič při požáru. Zajisté povolá-
ní hasičů jest čestné. A když již vzali jsme 
na sebe ten čestný úkol sloužiti zájmům 
obecenstva, býti ochránci a pomocníky ne-
šťastných, tedy čest naše to vyžaduje, by-
chom sbor hleděli zesílit a utvrdit, bychom 
jeden druhému byli soudruhem upřímným, 
věrným, bychom všude, kde dobro sbo-
ru toho vyžaduje, byli jeden za všechny 
a všichni za jednoho. Nechť zastkví se ve 
sboru našem perla jasná, ježto dobrá shoda 
a svornost říkáme, nebo jen tak může sbor 
dosáhnouti svého cíle.“ 

Myslím si že tato slova napsaná před 
115 lety jsou pravdivá i dnes.
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  Starosta – předseda:    Náčelník – velitel:
 1895 – 1919   Kočvara  Antonín 1895 – 1902 Rýdl Jan 
   1903 – 1909 Brázda František
 1920 – 1929 Purč Rudolf 1910 – 1918 Klimeš Josef 
 1930 – 1931 Šustr Cyril 1919 – 1923 Šenk Josef 
 1932 – 1936 Sedláček Josef 1924 – 1931 Pokorný František
 1937 – 1945 Šebánek František 1932 – 1939 Foit František
 1946 – 1950 Pokorný František 1940 – 1945 Pokorný František
 1951 – 1953 Skoták František 1946 – 1950 Skoták František
 1954 – 1958 Musil Josef 1951 – 1955 Maňoušek Jaroslav
 1959 – 1577 Klimeš František 1956 – 1958 Buš Josef
 1978 – 1982 Pokorný Ladislav 1959  Vymazal Jaroslav
 1983 – 1985 Hepp Josef 1960 – 1963 Maňoušek Jaroslav
 1986 – 1990 Písařík Rudolf 1964  Hudec Jaroslav
 1991 – 2005 Gazda Josef 1965 – 1977 Pokorný Ladislav
 2006 – dosud Písařík Rudolf 1978 – 1981 Dýr Miroslav
   1982 – 2004 Vaněk Miloš
   2005 – dosud Písařík Radek

Zdroj: Kronika Sboru dobrovolných hasičů Rájec – Zpracoval starosta SDH Rájec Rudolf Písařík.

27. listopadu 1944 v 19 hod. přišli do domu 
na samotě v Rájci čtyři ozbrojení muži a vydávali 
se za partyzány, majitel domu případ nahlásil 
četnictvu. Byli to pravděpodobně falešní partyzá-
ni (Vlasovci), kteří i v okolí (Doubravici) přivedli 
mnoho lidí do neštěstí. 6. února 1945 v 18.05 
hod. odzbrojili dva partyzáni na nádraží v Rájci 
strážmistra Jana Tesla a odebrali mu služební 
pistoli a 16 nábojů. 8. dubna 1945 v 0.30 hod. 
vybuchla nádrž na železniční trati pod vojen-
ským nákladním vlakem a zničila kus kolejnic. 
10. dubna 1945 v 1.10 hod. vyhodili ruští party-
záni na nádraží v Rájci výbušninou železniční 
most. Doprava tím byla omezena na jednu kolej. 
14. dubna 1945 o 2.35 hod. vybuchla nálož na 
železniční trati, když na ni najely dvě lokomotivy. 
O dva dny později vybuchla nádrž na trati pod 
jedoucí lokomotivou.

Poněvadž německá armáda stále ustupo-
vala a fronta se blížila k nám, počali se již v po-
lovině dubna 1945 Němci z Rájce stěhovat. Na 
autech s majetkem a rodinami většinou odjížděli 
do Bavor. Koncem dubna 1945 nebyla již v Rájci 
žádná německá rodina. Když se v dubnu přiblí-
žila fronta k Brnu, ubytovalo se v zámku v Rájci 
německé armádní velitelství a německý polní 

POSLEDNÍ DNY VÁLKY V ROCE 1945 V RÁJCI
Z pamětní knihy městečka Rájce

soud. Německá vojska byla ubytována téměř 
ve všech rájeckých domech a ve všech okolních 
obcích. Ruská letadla bombardovala německé 
vojáky. České obyvatelstvo se ukrylo do sklepů 
před bombardováním, kde také ukrylo cenné 
věci. Při jednom náletu byl zabit dne 26.4.1945 
Josef Hartl, dělník z Rájce, poněvadž se nemohl 
již včas dostat do krytu. Během války, zvláště ke 
konci, slyšeli ráječtí občané těžké bombardování 
města Brna, továren v Líšni a Kuřimi. Někteří 
dělníci ráječtí, kteří pracovali v uvedených mís-
tech, prožívali bombardování. Při náletu na Brno 
zahynul Klement Skácel, železničář. Mnozí naši 
občané prožívali těžké nálety v Německu, kam 
byli posláni na práci. Nad Rájcí se několikrát se-
skupovala spojenecká letadla k náletu a občané 
na ně mávali šátky. Spojenecká vojska často 
odhazovala prázdné nádrže na benzín a rozha-
zovala staniolové pásky. V odpoledních dnech 
války pozorovali ráječtí občané bombardování 
Blanska a jiných míst v okolí Rájce.

Za okupace železniční doprava často byla 
zastavena pro nálety. Velmi často vlak, který 
vezl dělníky (zvláště v poledne) do Brna, musel 
státi třeba několik hodin v tunelu ze strachu před 
tzv. „Kotlaři“, kteří prostřelili i kolejnici a hlavně 

NĚCO Z HISTORIE
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chtěli zničit lokomotivy. Vlaky byly po celou dobu 
okupace přeplněny, neosvětleny a byly velice 
často opožděny. I po válce byly vlaky přeplněny, 
poněvadž se vracelo ohromné množství lidí z ci-
ziny domů a trať na mnoha místech byla zničena 
ustupující německou armádou (hlavně mosty). 
Ke konci války stál ve stanici vlak s politickými 
vězni, v němž byli i někteří plitičtí vězni z okolí 
Rájce. Mnoho našich lidí chtělo dát vězňům jídlo, 
ale německé stráže odháněly dárce a střílely po 
vězních, kteří chtěli z nákladního vlaku vystoupit. 
Kuřáci čekali na vlaky s maďarskými vojáky, aby 
za chleba a jiné potřeby získali od nich tabák, 
který byl za války vzácný.

V posledních týdnech války byli v hostinci 
a ve staré škole ubytováni polští a ruští zajatci, 
kteří zpevňovali mosty a silnice. Rájec byla na 
všech silnicích, které směřují z Rájce do vedlej-
ších vesnic, opevněna dřevěnými překážkami ze 
silných trámů a se zásobou „pancéřových pěstí“. 
Při stavbě překážek pomáhali členové NSDAP 
a konali u překážek vojenské cvičení. Čeští lidé 
dávali zajatcům chléb, cigarety a snažili se je in-
formovat o tom, jak se válka vyvíjí. I partyzáni se 
stýkali s rájeckými občany. U zahradníka Langra 
se schovával raněný ruský partyzán v zimě ve 
včelíně a strážmistr Kruliš mu nosil jídlo a po-
skytoval mu informace. Partyzáni byli v lesích 
u Černé Hory a Spešova, kde připravovali hlavně 
sabotážní činy na železnici a na říšské silnici.

Z obavy před leteckými nálety byla vydána 
německými úřady přísná nařízení v zatemňová-
ní oken večer a v noci. Po obci chodily zvláštní 
hlídky a byli trestáni ti, kteří neměli pořádné 
zatemnění. Podobně i všechna vozidla musela 
mít v noci světla zatemněna. Nebezpečí náletu 
bylo ohlašováno sirénou, která byla na střeše 
četnické stanice. Sirény měly také všechny 

továrny v Rájci a jejich zvuk lekal a děsil naše 
občany a hlavně děti.

Konečně 9. května hlásili všechny vysílací 
stanice, že nadešel tolik očekávaný den – den 
míru, den kapitulace. O tom nechtěl nic vědět 
generál Schõrner, který nařídil, aby se němečtí 
vojáci nevzdávali, ničili za sebou komunikační 
prostředky a válečné zbraně, ačkoliv to bylo proti 
ujednání o kapitulaci. Po celou noc bylo slyšet 
z okolí výbuchy, jak zvláštní četa německých 
vojáků ničila mosty, připravila 6 stokilových 
bomb a počala kopat jámy pro nálože u mostů 
přes Svitavu a Býkovku. Při jednání s velitelem 
ustupujících německých jednotek v Rájci docílil 
vrchní strážmistr Jan Bartoň a strážmistr Stani-
slav Kotyza, že zachránili zničení mostů. Tím 
zachránili i zničení budov v okolí mostů. Proto 
Místní národní výbor v Rájci vyslovil písemně 
oběma jmenovaným uznání, které bylo schvá-
leno 8. února 1946 jednomyslně. Zemské veli-
telství poděkovalo oběma zvláštním rozkazem 
č. 2295/1946 ze dne 6. dubna 1946.

Od 5. dubna 1945 poslouchali téměř všichni 
ráječtí občané pražský rozhlas, který přinášel 
zprávy o povstání. Den míru se blížil a ráječtí 
občané připravovali československé prapory, 
vraceli se z okolních vesnic domů a těšili se na 
příchod sovětské armády.

Před polednem 9. května 1945 utíkaly přes 
most poslední jednotky německého vojska 
směrem na západ. Asi za půl hodiny přijela první 
ruská auta, která dohonila poslední německé vo-
jáky v Jestřebí. Od zámku až k nádraží radostně 
zdravili ráječtí obyvatelé Rudou armádu. Hodně 
lidí se sešlo na náměstí u pomníku padlých, 
odkud zazníval zpěv a hudba. Radostně tomu 
bylo i na křižovatce u pošty.

pokračování příště

SPORT

KAM ZA FOTBALEM?

Ne  1.5. 2011  10.00  Černá Hora – MKZ  okr. přebor žáků
  13.45  Čebín – MKZ   I. tř. dorostu
Út  3.5. 2011  17.00  MKZ – Černá Hora   okr. přebor přípravek
Čt 5.5. 2011  17.00  MKZ – Lipůvka   okr. přebor přípravek
Ne 8.5. 2011  10.00  MKZ – Lipůvka   okr. přebor žáků
  14.00  MKZ – Bučovice   I. tř. dorostu
  16.30  MKZ – Zbýšov   krajský př. mužů
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So  14.5. 2011  14.00  Medlánky – MKZ   I. tř. dorostu
  16.30  Vracov – MKZ   krajský př. mužů
   odjezd BUS 13.30
Ne 22.5. 2011  10.00  MKZ – Vavřinec   okr. přebor žáků
  14.15  MKZ – Mor. Slavia Brno  I. tř. dorostu
  16.30 MKZ – Ráječko   kr. přebor mužů
St 25.5. 2011  17.00  MKZ – Blansko   okr. přebor přípravek
So 28.5. 2011  16.30  Letovice – MKZ   I. tř. dorostu
   odjezd BUS ve 14.15
Ne 29.5. 2011  16.30  Moravský Krumlov – MKZ krajský přebor mužů

Kapitola 4. – období let 1972 – 1983
Toto období se vyznačovalo častými změ-

nami trenérů. Pro sezonu 1971 – 1972 byl jako 
trenér získán Karel Záruba z Blanska (bývalý 
brankář ČKD). Měl za úkol znovu postoupit do I. 
B třídy. Bylo z toho pouze 4. místo v okr. přeboru 
a protože úkol nesplnil, skončil. V této sezoně 
byli do mužstva zařazení dorostenci Švec Josef, 
Sedlák Stanislav, Klimeš Karel a Málek Pavel. 
Dále mužstvo posílili Frantel Emil z Bořitova 
a odchovanci Žáček Petr a Císař Josef.

Ztrátou byl odchod Jana Veselého do Ada-
mova a ukončení kariéry Pavla Jedličky pro 
vážné zranění. 2. ročník Memoriálu Josefa 
Ostrého vyhrálo domácí mužstvo po výsledcích: 
Rájec-Jestřebí – Sloup 2:1 – fi nále Rájec-Jestře-
bí – Mikulov 2:2 na penalty 4:2.

Sezonu 1972 – 73 začal jako trenér bývalý 
domácí hráč Antonín Sedlák, který po katastro-
fálním začátku sezony skončil. Mužstvo převzal 
hráč Arnošt Stloukal, který dokončil podzim. Na 
jaře mužstvo převzal Mokrý Antonín. Sezona 
skončila neúspěšně a to na 11. místě a blízko 
sestupu. Po polovině této sezony ukončili kariéru 
hráči Stloukal Arnošt, Vrba Milan a Šperka Lu-
boš. Do mužstva byli zařazeni dorostenci Veselý 
Rostislav, Broušek Jiří a Pícha Vlastimil. Z Metry 
Blansko se vrátil Zdeněk Zerák. Nejvíce branek 
vstřelil Klimeš Karel a to 8.

3. ročník Memoriálu Josefa Ostrého opět 
vyhráli domácí. R-J – Vavřinec 1:0 – fi nále R-J 
– Sloup 1:1 na penalty 4:2.

Nová sezona 1973 – 74 a opět nový trenér. 
Z Adamova přichází bývalý hráč Oldřich Hen-
drych. Po pěti kolech však končí a k mužstvu se 
vrací Antonín Mokrý. Desáté místo v okresním 
přeboru je neuspokojivé. Kdo v této sezoně 

FOTBALU V NAŠEM MĚSTĚ JE JIŽ 90 LET

hrál? Brankáři Cvrkal Luděk, Mokrý Milan a hráči 
Němec Richard, Kučera Jiří, Vyhlídal Michal, 
Veselý Rostislav, Málek Pavel, Veselý Pavel, Ze-
rák Zdeněk, Zouhar Antonín, Broušek Jiří, Šváb 
Petr, Klimeš Karel, Pícha Vlastimil, Blažek Milan, 
Hruška Vladimír, Janák Miloš, Ostrý František, 
Sedlák Stanislav, Blažek Jaroslav, Plavec Jan 
a Jandík Milan.

4. ročník Memoriálu Josefa Ostrého – R-J 
– 2:2, penalty 3:3, los pro R-J – fi nále R-J – 
Dukla Řečkovice 4:3 – čtvrtá výhra domácích 
za sebou.

V sezoně 1974 – 75 zůstal jako trenér 
u mužstva opět Antonín Mokrý. Sezona opět 
končí neúspěchem, což je 11. Místo. Od sestupu 
nás zachránila skutečnost, že nikdo nesestu-
poval, neboť okresní přebor se rozšiřoval na 
14 účastníků.

Mužstvo před sezonou posílil Antonín Šmer-
da z Doubravice a navrátivší se brankář Horák. 
Naopak kariéru ukončil Antonín Zouhar (za Rájec 
202. mistr. utkání a 59 branek). První neúspěch 
na 5. ročníku Memoriálu Josefa Ostrého – 3. místo 
když ve fi nále vyhrál Lipovec nad Vavřincem 3:0.

Sezona 1975 – 76 byla ve znamení dalšího 
zařazení mladých hráčů. Byli to brankář Pavel 
Janík a hráči Jedlička Milan ml., Janíček Milan, 
Cihlář Karel a Kuběna Rudolf. Naopak mužstvo 
opustil Vlasta Pícha a to do ČKD Blansko. 
Odsud přichází jako náhrada Mirek Kříž, který 
se přiženil do Jestřebí. Nejvíce branek vstřelili 
Karel Klimeš a to 12 – Mirek Kříž pak 9 branek.

Osmé místo ze 14 účastníků okresního pře-
boru je po posledních neúspěších již přijatelné.

Sezona 1976 – 77 je opět ve znamení 
velkých změn. Trenér Mokrý Antonín končí 
s trénováním, neboť byl zvolen novým předse-
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dou oddílu kopané. Jako trenér přichází Jara 
Jelínek z Ráječka – rodák z Jestřebí, bývalý 
brankář Černé Hory, Blanska a Ráječka. Ani 
jeho dlouholeté zkušenosti neplatí na mentalitu 
Rájce a je z toho pouze 12. místo. Do mužstva 
jsou opět zařazováni noví hráči 
jako Šebánek Rostislav, Císař 
Zdeněk, Konečný Vlasta, Bilík 
Jiří, Bárta Stanislav a Kuběna 
Jaromír. Nejvíce branek vstřelil 
Veselý Rostislav – 11, Karel 
Klimeš a Milan Jedlička – oba 
po 7. V 7. ročníku Memoriálu 
Josefa Ostrého skončili domácí 
na prvním místě, když ve fi nále 
porazili Ráječko 1:0.

V sezoně 1977 – 78 zůstává 
u mužstva trenér Jelínek, avšak 
po špatném podzimu byl odvo-
lán. Mužstvo převzal staronový 
trenér Jedlička Milan, ale ani on 
nemohl dělat zázraky. Bylo z toho 
poslední 14. místo, a jelikož nikdo 
nesestoupil z I. B třídy, nařídil 
okresní svaz Blansko sehrání 
kvalifikačního utkání mezi po-
sledním mužstvem okr. přeboru 
a druhým mužstvem z III. třídy. 
Obě utkání naše mužstvo vyhrálo 
(venku 2:1 a doma 3:0) a tak si 
zachránilo účast v okr. přeboru 
i pro další sezonu. V mužstvu se 
v této sezoně opět objevili noví 
hráči a to – Ševčík Mirek, Jedlič-
ka Jaroslav, Křap Pavel, Stupka 

Zdeněk, Kašai Josef, Učeň Miloš a na jaro 1978 
přišli Ditrich Josef ze Svitávky, Jan Kratochvíl z Je-
dovnic. Osmý ročník Memoriálu Josefa Ostrého 
a opět vítězství ve fi nále nad Ráječkem po remise 
1:1 na penalty 4:2.

Sezona 1978 – 79 byla pod 
vedením trenéra Milana Jed-
ličky. Konečné 4. místo mělo 
být blýskáním na lepší časy, 
avšak nebylo. Po jedné sezoně 
v Adamově se vrátil do mužstva 
Veselý Rostislav a dorostenec 
Kuběna Josef posílil bratrskou 
trojici v mužstvu. Do mužstva 
se vrátil brankář Mokrý. Nejvíce 
branek vstřelil Rosťa Veselý a to 
18 a umístil se v okresní soutěži 
o nejlepšího střelce na druhém 
místě za Pavlem z Voděrad, kte-
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rý dal 21 branek. V mužstvu bylo 
minimum změn, když novými 
hráči byli jen brankář Pitek Jan 
a hráči Mokrý Jiří a Kuběna Jo-
sef. Ve fi nále Memoriálu Josefa 
Ostrého nestačilo naše mužstvo 
na ČKD Blansko, když prohrálo 
1:2.

Sezona 1979 – 80 se stej-
ným trenérem, avšak s jiným 
umístěním. Jedenácté místo 
bylo po předešlé sezoně zkla-
máním. Sezonu začalo mužstvo 
bez zkušených hráčů, a to Jiří-
ho Kučery a Richarda Němce, 
kteří ukončili kariéru (odehráli 
10 sezon). Do mužstva byli zařazeni Pelikán 
Stanislav a z dorostu bratři Tihonové – Karel 
a Vašek. Naopak po osmém kole ukončil svoji 
činnost v mužstvu Mirek Kříž (5 sezon). Nej-
lepším střelcem byl opět Rostislav Veselý s 13 
brankami – 7 dali Kříž Mirek a hokejista Jirka 
Broušek. Mužstvo se probojovalo do finále 

okresního kola Českého poháru a ve fi nále po 
výsledcích s Lysicemi 1:1 a 1:4 obsadilo 2. mís-
to. Neúspěchem skončil jubilejní 10. ročník 
Memoriálu Josefa Ostrého. Ve fi nále vyhrálo 
ČKD Blansko nad Čebínem 2:0.

Sezona 1980 – 81 nezačala dobře. Po třetím 
kole trenér Jedlička resignoval. Po dohodě s vý-
borem však podzim dokončil za pomoci trenéra 
dorostu Husáka Ladislava.

Do mužstva jsou stále více zařazováni do-
rostenci, kteří vyhráli okresní přebor. Byli to 
Jedlička Pavel, Břoušek Petr, Sedlák Libor 
a bratři Tihonové. Tato sezona probíhala již bez 
brankáře Janíka, který přestoupil do Baníku 
Zbýšov. Brankářskou dvojici vytvořili Pitek Jan 
a mladý Libor Horák. Dále hráli – Kratochvíl Jan, 

Tihon Karel, Konečný Vlasta, 
Kuběna Rudolf, Křap Pavel, 
Veselý Rostislav, Jedlička Mi-
lan ml., Břoušek Petr, Učeň Mi-
loš, Jedlička Pavel, Cihlář Ka-
rel, Kuběna Jaromír, Janíček 
Milan, Kuběna Josef, Sedlák 
Libor, Mokrý Jiří, Šmerda An-
tonín, Bárta Stanislav, Broušek 
Jiří, Tihon Václav, Klimeš Petr 
a Ševčík Mirek. Do útoku byl 
získán Petr Jakubec z Dolní 
Lhoty (výborný hokejista Blan-
ska). Na jaře ještě hráli Němec 
Jiří a dorostenec Jara Málek.

Pro jarní boj o záchranu 
byl získán nový trenér a to 

Mirek Knies z Blanska, bývalý vynikající hráč 
a úspěšný trenér mládeže. Ani on však neumí 
zázraky. Posední kolo se hraje ve Voděradech 
a porážka 0:1 znamená sestup. A stačilo uhrát 
remisu. Neproměněná penalta to však zhatila. 
Poslední tři mužstva v tabulce mají stejný počet 
– 19 bodů a o sestupu rozhodlo nejhorší skóre 
mezi těmito mužstvy, které mělo naše mužstvo 
(ČKD Blansko B, Skalice a R-J). Přesně po 
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deseti letech od sestupu z I. B třídy opět sestu-
pujeme. Dílo zkázy dokonalo ještě B mužstvo, 
které sestoupilo z III. třídy do nejnižší soutěže. 
Úspěšný byl 11. ročník Memoriálu Josefa Ostré-
ho, když ve fi nále dokázalo naše mužstvo pora-
zit mužstvo krajského přeboru ČKD Blansko 3:1!

Sezonu 1981 – 82 začínáme ve III. třídě. 
Začátek byl dobrý, avšak po šestém kole zača-
la šňůra hrozných výsledků a tak trenér Knies 
skončil. Mužstvo převzali na závěr podzimu 
Horák Metoděj a Jirka Mokrý. Na jaře k mužstvu 
přišel staronový trenér Arnošt Stloukal. Také 
výbor fotbalu se mění, dlouholetý předseda 
Silvestr Břoušek skončil a novým předsedem 
byl zvolen Gustav Pernica, bývalý hráč fotbalu 
a hokeje. Do mužstva byl získán bývalý hráč 
Vilémovic -Jan Urbánek a z Ráječka Mirek Jaku-
bec. Střelecky se uvedl dorostenec Jarek Málek, 
který na podzim odehrál všech 
13 utkání a vstřelil 9 branek. 
V zimním přestupním termínu 
odešel do Metry Blansko. Nej-
lepší střelci Kuběna Josef – 15, 
Veselý Rostislav – 12, Broušek 
Jiří – 10, Málek Jaroslav – 9, 
Jedlička Milan ml. – 8.

12. ročník Memoriálu Jose-
fa Ostrého skončil neúspěchem 
(4. Místo) – ve fi nále vyhrál Li-
povec nad Boskovicemi 2:1.

V sezoně 1982 – 83 se 
konal druhý pokus o návrat 
do okresního přeboru. Tre-

nér Stloukal má v mužstvu 
nové hráče – brankář Laďa 
Bačovský z Lažan, z Blan-
ska přichází universál Mirek 
Vymazal, z Ráječka útočník 
Radek Kouřil a také Jiří Vla-
dík z Černé Hory. Ztrátou je 
však odchod Josefa Kuběny 
do Ráječka. Do hry také za-
sáhli Hertl Mirek a Tomášek 
Pavel. Jaro začalo odstoupe-
ním trenéra Stloukala. Jeho 
místo zaujal předseda Gus-
tav Pernica. Také mužstvo 
bylo doplněno o navrátilce 
Břouška Petra, Jedličku Pav-

la a také brankáře Petra Klimka z dorostu. Na 
jaře odehrál Jirka Broušek 5 utkání a vstřelil 
v nich 9 branek. Nejlepšími střelci byli Vyma-
zal – 17, Kouřil – 11 a Broušek – 9. Jaro tak 
rozhodlo o prvním místě a návratu do okres-
ního přeboru.
1. Rájec-Jestřebí 26 16 6 4 68: 26 38
2. Metra Blansko B 26 17 3 6 77: 30 37

13 ročník Memoriálu Josefa Ostrého za 
účasti výborných mužstev skončil ve fi nále 
až naší porážkou na penalty 1:2, když utkání 
s Lipovcem skončilo 3:3. Plány na výstavbu 
nových šaten dostávají konkrétní podobu, 
když staré a dřevěné kabiny se stěhují k řece, 
aby bylo možno na jejich místě začít s vý-
stavbou nových šaten. Příští sezony jsou po 
sportovní stránce jako na houpačce. O tom 
však zase příště.

F K MKZ Rájec-Jestřebí
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ZUMBA PÁRTY – 9. DUBNA 2011 V KULTURNÍM CENTRU – SOKOLOVNĚ
Zumba není jenom obyčejné cvičení,

Zumba je hlavně jedna velká párty, kde se 
odreagujete od všech starostí!

Program ZUMBA je 
taneční fitness cvičení 
inspirované latinsko-
americkou hudbou, kte-
ré používá mezinárodní 
hudbu a taneční pohyby 
a vytváří tak dynamický, 
zábavný, veselý a účin-
ný fi tness systém.

H o d i n a  Z U M B A 
kombinuje rychlé a po-
malé rytmy, které posi-
lují a tvarují tělo stejným 
přístupem, který používá 
aerobní a fi tness cviče-
ní, a dosahuje tak vyvá-
žené směsi kardiocvičení a posilování svalstva.

Hodiny ZUMBA rychle a snadno zvládnou ta-
nečníci i lidé bez tanečních zkušeností, protože 
zkušeností s tancem není zapotřebí. Na hodině 
ZUMBA vzniká atmosféra podobná párty, která 
povzbuzuje netanečníky, účastníky, kteří nejsou 
zvyklí cvičit, i ty, kteří se skupinovým cvičením 
dříve účastnit nechtěli.

Program ZUMBA je určený pro všechny. 
Mohou s ním okamžitě začít lidé s jakoukoliv 
kondicí, z jakéhokoliv prostředí a v jakémkoliv 
věku. Je to cvičení snadné pro všechny.

Program ZUMBA je kardiocvičení se slož-
kami posilovacího a tvarovacího cvičení, které 
formuje celé tělo a pomáhá dosáhnout požado-
vaných cílů ve fi tness.

ZUMBA vznikla v roce 1991, a to úplnou 
náhodou, když si lektor aerobiku zapomněl při-

nést hudbu na svoji hodinu. Tímto lektorem byl 
tanečník a choreograf Beto Perez. Místo toho 
tedy vzal hudbu, kterou měl v autě (oblíbené 
latinskoamerické melodie: merend a salsu) 
a začal improvizovat. Cvičící byli touto změnou 
tak nadšení, že už další hodinu nechtěli cvičit 
na obvyklou hudbu – tak se zrodila ZUMBA.

Roku 2001 Alberto Perlman a Alberto Aghi-
on „našli“ Beta a společně založili společnost 
Zumba Fitness, LLC. ZUMBA se postupně 
stávala oblíbenější, začaly se pořádat kurzy 
pro lektory, mezinárodní festivaly, prodává se 
vlastní kolekce ZUMBA wear.
Postupně také vznikly nové druhy ZUMBY jako:

• ZUMBA Gold – cvičení pro aktivní seniory
• ZUMBAtomic – cvičební program pro děti
• ZUMBA Aqua – cvičení ve vodě

K červnu 2009 se ZUMBA těší obrovskému 
úspěchu ve více jak 75 zemích světa, 5 milionů 
lidí navštěvuje hodiny alespoň 1x týdně. Proč je 
to tak? Protože je to nejlepší párty, jakou jste kdy 

zažili!!!
Hodina ZUM-

BY obvykle trvá 
60 minut. Na za-
čátku se roze-
hřejeme jedno-
duchými  kroky 
a poté se pustíme 
do choreografií. 
V hlavní části se 

střídá rychlejší a pomalejší tempo 
hudby, čímž dochází k účinnému spalování 
tuků a zároveň posilování. Na závěr hodiny je 
tzv. zklidnění a stretching. V hodině ZUMBY 
uslyšíte převážně latinsko-americké rytmy, ale 
můžou se objevit i rytmy belly dance, fl amenca 
nebo třeba hip hopu.
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Pokud vynecháte jednu hodinu, nebo se na-
pojíte v průběhu roku – nic se neděje! Jednotlivé 
choreografi e se každou hodinu opakují a k jejich 
obměně dochází až po několika týdnech. Cílem 
je, aby se každý choreografii naučil, uměl jí 
zatančit a zacvičit sám a užít si tak pořádně 
atmosféru ZUMBA párty! Je prostě skvělá pro 
mysl, tělo i duši.

Zumba párty se uskutečnila v sobotu 9. dubna 
odpoledne v kulturním centru Sokolovna. Sešlo 
se celkem 15  cvičenek – převážně z okolních 
obcí – a tři diváci z Rájce. Lektorka Silvie Vašíč-
ková měla tuto akci výborně připravenou, měla 
pozvané ještě dva kvalitní lektory – muž a žena 
z Brna. Zumbu totiž mohou předcvičovat pouze 
proškolení Zumba instruktoři, kteří mají licenci, 
která je opravňuje vést toto zajímavé cvičení. Na 
tvářích cvičenek jsme pozorovali radost z pohy-
bu, výborně se bavily a ani se neuvědomovaly, že 
cvičí. Hudba, kroky, pohyb, dynamika, energie, 
… to vše navodilo příjemnou atmosféru po celé 
tři hodiny cvičení. Součástí Zumba párty byla 
prezentace biologicky aktivních doplňků stravy 
korporace TIENS a prezentace kosmetických 
přípravků. Také jsme obdivovali dvě vystoupení 
orientálních tanců tanečnice z Blanska. Byla 
jsem překvapená, že se nenašla žádná místní 
tanečnice přesto, že již po několik roků 

toto ladné cvičení se tančí i v Rájci. Na závěr 
Zumba párty bylo losování tomboly.

Po Zumba párty odcházely všechny cvi-
čenky nejen propocené, unavené, ale hlavně 
odcházely s výbornou náladou. Tato výborná 
nálada se přenesla i na nás, divačky. Přesto 
jsem odcházela se zklamáním, že nepřišlo více 
cvičenek i diváků. Jako dlouholetá cvičitelka 

vím, co to dá práce zorganizovat a vést jakékoli 
cvičení. Je k tomu zapotřebí především velké 
lásky k pohybu a k novým aktivitám ve cvičení. 
Na druhé straně je ale zapotřebí i zájem cviče-
nek, které navodí tu správnou atmosféru potřeb-
nou do dalších aktivit cvičitelů – lektorů. Cestou 
domů jsem si vzpomněla na myšlenku, kterou 
jsem slyšela již několikrát: „Co chceš, Rájec byla 
vždycky taková. Když se tady nic nepořádalo, 
nadávali, a když se pořádá, nepřijdou.“

Lektorce Silvii Vašíčkové patří za zorganizo-
vání Zumba párty poděkování nejen ze strany 
cvičenek, ale i divaček. Věřím, že v tělocvičně 
prožije ještě mnoho příjemných chvil a jak ji 
znám, bude všechno dělat pro to, aby cvičení 
bylo zajímavé a přitažlivé a přilákalo do tělocvič-
ny ještě více cvičenek.

Držím palce
Divačka Zumba párty – Miroslava Vašíčková
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TENIS V RÁJCI – VÍTĚZSTVÍ V MEZIOKRESNÍM PŘEBORU

Tenisový klub TJ SOKOL RÁJEC po roce 
opět bilancoval svoji činnost.

Rok 2010 byl z hlediska výsledků velmi 
dobrý, po dvou druhých místech v meziokres-
ním přeboru tenisových družstev jsme dokázali 
zúročit nabyté zkušenosti a po konci soutěže 
jsme po mnoha těžkých a na dobré úrovni 
odehraných zápasech obsadili první místo 
v této dlouhodobě soutěži a stali se Okresními 
přeborníky družstev v tenise za rok 2010

Na tomto úspěchu se letos podílelo více 
hráčů, což byl náš záměr, aby se rozložilo 
vytížení a v případě zranění či nemoci bylo 
družstvo schopno k zápasům nastoupit.

K osvědčeným hráčům Kuběnovi, Kratochví-
lovi, Klimešovi, Skácelovi, Jarůškovi a Kolářové 
letos nastoupili k zápasům také Klimešová, 
Karpeta a Dvořák.

TABULKA OP
1.  RÁJEC        13 bodů   sety  30 – 12
2.  JESTŘEBÍ   13  25 – 23
3.  CHUDČICE   12  23 – 19
4.  RUDICE   10  22 – 26
5.  VEL. OPATOVICE  9  14 – 34

Podíl hráčů na bodovém zisku byl následující:
Kratochvíl Jan 6 b 8,5 zápasu úspěšnost 70,1 %
Klimeš Oldřich 5,5 bodu 6,5 zápasu 85 %
Kuběna Rudolf 4 body 6 zápasů 66,7 %
Jarůšek Josef 2,5 bodu 2,5 zápasu 100 %
Skácel Josef 2 body 2,5 zápasu 80 %
Karpeta Tomáš 1,5 bodu 1,5 zápasu 100 %
Madejewski Josef 1 bod 1 zápass 100 %
Dvořák Jiří 0 bodu 3 zápasy 0 %
Kolářová Zdenka 7,5 bodu 7,5 zápasu 100 %
Klimešová Inka 1,5 bodu 3 zápasy 50 %

Všichni hráči, kteří za náš oddíl k utkáním 
nastoupili hráli s maximálním nasazením a sna-
hou, snažili se prodat to, co v přípravě během 
celého roku natrénovali.

Celkově lze hodnotit kladně kompletní 
přístup oddílu k této soutěži, sportovně jsme 
všechny soupeře porazili a i v oblasti zázemí 
na našem sportovišti se všem našim soupeřům 
líbilo, kurty byly vzorně připraveny.

Velmi dobře jsme obstáli s nabídnutým kom-
fortem v našem technickém zázemí, v kabinách, 
kde po rekonstrukci topení a sociálního vyba-
vení, o což se postaral za podpory MěU v Rájci 
majitel kabin, místní organizace Sokola a jeho 
předseda Rudolf Kuběna za účasti dalších členů 
této organizace.

Všechny hostující oddíly toto zázemí po 
zápasech radostí a uznáním využily..

Na sportovním poli byl před hráči našeho 
oddílu velký úkol obhájit vítězství na Okresním 
přeboru sokolských TJ ve čtyřhře mužů, kterého 
v r. 2009 dosáhla naše dvojice Rudolf Kuběna 
a Josef Jarůšek.

Tento úkol se nepodařilo splnit, neboť v po-
stupu za obhajobou prohrála tato naše dvojice 
v bratrovražedném boji s další naší dvojicí Kra-
tochvíl Jan a Klimeš Oldřich, kteří pak ve fi nále 
prohráli s domácí nasazenou dvojicí a obsadila 
tak pěkné druhé místo v tomto turnaji.

Naši hráči se zúčastnili i dalších dobře ob-
sazených turnajů:

V Blansku postoupila po celodenních bojích 
do fi nále čtyřher dvojice Jarůšek Josef a Skácel 
Josef, kde také podlehla domácí dvojici a obsa-
dila velmi pěkné druhé místo.

Velmi dobře obsazený turnaj za účasti 
16 dvojic, tak jako na přešlých turnajích, byl 
uspořádán na kurtech v Černé Hoře místním 
tenisovým klubem.

Po celodenních bojích se i zde prosadila do 
fi nále dvojice Jarůšek – Skácel, kde po naděj-
ném průběhu fi nále, kdy ještě ve třetím rozho-
dujícím setu vedla, nakonec naše dvojice odešla 
těsně poražena, ale přítomní diváci a ostatní 
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výlovu rybníka 
v Rájci-Jestřebí 
dne 23..4.2011

hráči ocenili dobrou hru všech účastníků fi nále.
Tentokrát se po dobrém výkonu ve Svi-

távce nedařilo dvojici Kratochvíl – Klimeš, 
která těsně nepostoupila ze své skupiny do 
vyřazovacích bojů.

Po sportovní stránce jsme v roce 2010 
velmi dobře obstáli, ale již je nutno myslet na 
nastávající sezonu.

Úkol s rozšířením počtu hráčů v oddíle jsme 
splnili a tak nás čeká zase každoroční práce 
spojené s obnovou a celoroční údržbou kurtů, 
pokud budou peníze, rádi bychom za alespoň 
malé podpory MěÚ v Rájci zkulturnili náš areál 

opravami oplocení, nátěry a nutnou údržbou tak, 
aby náš areál, který je v sousedství nově ote-
vřené sokolovny trochu korespondoval s touto 
zbrusu zrekonstruovanou stavbou.

Na závěr bychom chtěli, stejně jako loni 
pozvat tímto občany Rájce na naše sportoviště 
at již jako aktivní hráče nebo diváky na naše 
zápasy a aby se jim v areálu vedle nové soko-
lovny líbilo.
  Sokol Rájec
TK Rájec Jarůšek Josef  Kuběna Rudolf
  Předseda TJ Sokol

F O T O R E P O R T Á Ž

Foto: M. Horáčková
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SPORTOVEC ROKU 2010 MĚSTA RÁJEC-JESTŘEBÍ
Dne 29.3.2011 proběhlo v místní Sokolovně 

vyhlášení ankety „Sportovec roku 2010”. Tato 
anketa je v našem městě pravidelně vyhlašová-
na od roku 2002 a slouží k ocenění sportovců 
za jejich výsledky a snažení v uplynulém roce. 
Konečnou nominaci sportovců na tuto anketu 
schvaluje sportovní komise města a nominace 
vychází z návrhů jednotlivých sportovních oddílů 
Rájce-Jestřebí, Holešína a Karolína.

Sportovci byli vyhlášeni v osmi kategoriích 
od těch nejmenších až po seniory a byly oce-
něny také tři nejúspěšnější sportovní týmy roku 
2010. V jednotlivých kategoriích nebylo určeno 
pořadí, sportovci byli zváni k ocenění dle abe-
cedního seznamu a na závěr byl ze všech 
vyhlášených vyhodnocen jeden z nich jako 
„Sportovec roku 2010 města Rájec-Jestřebí”.

V úvodu akce, přivítal všechny nominované 
sportovce a přítomné příznivce sportu, před-
seda sportovní komise Jaroslav Málek, který 
účastníky seznámil s organizací ankety a poté 
předal slovo moderátorce této sportovní akce, 
Dr. Haně Kuběnové.

Ceny sportovcům předávali bývalí sportovci 
města, členové sportovní komise, přítomní za-
stupitelé města a hlavní cenu „Sportovec roku 
2010” předala paní místostarostka Romana 
Synakieviczová.

Ocenění sportovců a malé občerstvení na 
závěr akce bylo možné díky příspěvku města.

Vyhlášení ankety zpestřilo vystoupení děv-
čat z Relax klubu, pod vedením paní Marie 
Müllerové a Lenky Hruškové. Zdokumentování 
akce zajistil ing. Milan Dobeš.

Za rok 2010 byli oceněni tito sportovci:

A) PŘÍPRAVKA
Jan Mencler SK Jestřebí (tenis)
Tomáš Sekanina MKZ Rájec-Jestřebí
Andrea Staňková Relax club
Michal Šamšula MKZ Rájec-Jestřebí

B) MLADŠÍ ŽÁCI
David Kunc  MKZ Rájec-Jestřebí
Denisa Stloukalová Relax club
Magdaléna Šmerdová Relax club
Veronika Švábová Relax club

C) STARŠÍ ŽÁCI
Kamil Dvořák MKZ Rájec-Jestřebí
Alena Chlupová Relax club
Nikola Janáková Relax club

D) DOROST
Radim Krempaský MKZ Rájec-Jestřebí
Tomáš Kunc MKZ Rájec-Jestřebí
Iveta Müllerová Relax club
Kamil Skácel Sokol Rájec-Jestřebí  
  (lední hokej)

E) DOSPĚLÍ
Jiří Hertl Sokol Rájec-Jestřebí  
  (lední hokej)
Jakub Sedlák MKZ Rájec-Jestřebí
Petr Šváb Malá kopaná (Kopeček)
Petr Vodák SK Jestřebí 
  (stolní tenis)
Michal Zouhar Sport Klub Gymnázium  
  (stolní tenis)

F) SPORTOVEC SENIOR
 Rudolf Kuběna 
 Zdeněk Skřipský 
 Květa Tihonová

H) TRENÉRSKÁ OSOBNOST
 Pavel Jedlička 
 Jana Navrátilová 

G) SKOKAN ROKU
Jakub Sedlák MKZ Rájec-Jestřebí
Nicol Staňková Relax club
Kateřina Trávničková  Relax club

I) TÝMY
 Přípravka MKZ Rájec-Jestřebí
 Relax club Rájec-Jestřebí
 Stolní tenis SK Jestřebí

SPORTOVEC ROKU 2010
Tomáš Kunc – fotbalista, odchovanec TJ MKZ 
Rájec-Jestřebí, v současné době hráč Zbrojovky 
Brno, reprezentant ČR do 18 let

Za sportovní komisi města 
zapsal Jaroslav Málek
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akci zpestřila svým vystoupením děvčata 
z Relax clubu anketu Sportovec roku zahájil předseda 

sportovní komise Jaroslav Málek

ocenění sportovci v kategorii Dospělí

ocenění sportovci v kategorii Senioři

ocenění sportovci v kategorii Trenéři

za družstvo stolního 
tenisu SK Jestřebí přebírá 

pohár ing.Vodák

Oceněné družstvo Relax 
clubu a fotbalové přípravky 
se svými trenéry
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Sportovec roku 2010 Tomáš Kunc
Sportovci roku Tomáši 

Kuncovi předává ceny paní 
místostarostka

asi to nejlepší na závěr-malá 
odměna pro oceněné a cvičící

ROZLOUČENÍ

V pondělí 18. dub-
na 2011 zastihla 
všechny sportovce 
a občany Jestřebí 
smutná zpráva, že 
nás navždy opustil 
dvorní fotograf, náš 
velký kamarád a 
sportovec

JAN VOZDECKÝ z Jestřebí
Náš Honza, jak se mu nejvíc říkalo, vyrůs-

tal v sokolské rodině a tak není divu, že již od 
dětských let cvičil v Sokole. Později, v doroste-
neckém věku, zkoušel fotbal i hokej.

Nejvíc mu ale „učaroval” volejbal, kterému 
byl věrný po celý svůj život. Hrál závodně za 
Sokol Jestřebí již jako dorostenec a potom řadu 
let za družstvo mužů v krajských i okresních 
soutěžích. Po ukončení aktivní sportovní činnos-
ti působil mnoho let jako funkcionář volejbalu. 
Jeho záslužná činnost na poli propagace, ar-
chivace a fotografi cké dokumentace je dodnes 
nenahraditelná.

Z našich řad odešel sportovec, funkcionář, 
kamarád a hlavně dobrý člověk.

Tímto připomenutím a ohlédnutím za spor-
tovním životem chceme Honzovi vyjádřit velké 
poděkování za jeho celoživotní práci pro sport 
v Jestřebí.

„Navždy budeme vzpomínat”

Sportovci Sportovního klubu
J e s t ř e b í

Stejně jako sportovce tak i kulturní pracov-
níky v Rájci-Jestřebí zasáhla zpráva o odchodu 
pana Jana Vozdeckého velmi bolestivě.

Odešel poctivý, kamarádský, spolehlivý a 
pracovitý člověk, který rád pomohl všude, kde 
bylo třeba. Jeho fotografi cké umění dodnes obdi-
vujeme. Měl grafi cké i umělecké cítění vystihnout 
na fotografi i pohyb nebo pohled na přírodu tak, 
že nám, divákům, předávala ucelený a vyvážený 
obraz, jak má být. A to není jednouché. Zkrátka 
to uměl. Na jeho snímky městské části Jestřebí 
se můžete podívat v Informačním a vzdělávacím 
centru města (budova knihovny v přízemí).

Na Jana Vozdeckého nezapomeneme!

Marie Horáčková
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IVAN VYSKOČIL
Pochází z pražského Žižkova. Po 

studiích na gymnáziu vystudoval v ro-
ce 1968 pražskou DAMU. Své první 
angažmá získal v té době v legen-
dární pražské divadelní scéně, jíž byl 
Činoherní klub. V roce 1973 přešel do 
Divadla Jiřího Wolkera (dnes zde sídlí 
Divadlo v Dlouhé) a hrál v Divadle S. 
K. Neumanna (což je nynější Divadlo 
pod Palmovkou). Od roku 1991 působil 
ve svobodném povolání.

Jedná se o jednoho ze zakladatelů 
Herecké asociace, jež je známa přede-
vším udílením ceny Thalie.

HEREC VELKÉHO FORMÁTU NAVŠTÍVIL RÁJEC-JESTŘEBÍ

Sotva by se našel někdo, 
kdo by v posledních letech ne-
slyšel alespoň nějakou zmín-
ku o “wellness”. Co si tedy 
můžeme pod tímto pojmem 
představit? Lze jej chápat jako 
stav zdraví, zahrnující harmo-
nii těla, mysli a ducha, nebo 
také zdravý životní styl. Patří 
k němu pohyb, regenerace, 
příjemná hudba, uklidnění, re-
laxace, v přiměřené míře dob-
ré jídlo a pití, dále pak pozitivní 
vjemy a požitky. „Wellness” 
se stává moderním trendem 

WELLNESS DEN V RÁJCI

Velmi často vystupuje v rozhlase, ve 
fi lmu i v televizi, mezi jeho nejslavnější ro-
le patří hlavní role ve snímku Mladý muž 
a Bílá velryba, kde si zahrál po boku Jany 
Brejchové.

Napsal knihu, jež byla vydána pod ná-
zvem Manželky a jiné lásky. V současné 
době hraje v Divadle Metro.
Zdroj: Wikipedie: Popisky licence souborů Zdroj: 

http://cs.wikipedia.org/w/index. php? oldid=5767776

Na nové scéně v Rájci-Jestřebí se Ivan 
Vyskočil představil dne 1.4. 2011 v humor-
ném pohledu na lidské vlastnosti autorky 
Ute Stein s názvem „Dostanu tě na jahody”
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dnešní doby a spolu s tímjistou součástí života 
některých z nás. Navíc si lidé začínají uvědomo-
vat, že k dosažení zdraví a psychické i fyzické 
pohody je zapotřebístarat se o sebe po všech 
těchto stránkách.

V sobotu 2. dubna uspořádala Místní or-
ganizace Svazu tělesně postižených v Rájci-
-Jestřebíjiž tradiční”Wellness den”. Stejně jako 
při obdobných akcích v minulých letech, byl 
rovněž o tento den veliký zájem. Sešlo se nás 
téměř padesát, takže sál nově otevřené Soko-
lovny, jenž nám letos k tomuto účelu posloužil, 
byl zcela zaplněný. Den byl rozdělen do několika 
částí. Tou hlavní bylo samozřejmě cvičení. Lek-
torkami nám byly Silvie Vašíčková a

Veronika Vašíčko-
vá, pod jejichž vedením 
jsme si nejprve zacvičily 
aerobik, a to s náleži-
tou poctivostí, až z nás 
doslova tekl pot. Obdi-
vuji všechny, co už mají 
nějaký ten „křížek na 
bedrech” že se nedaly 
odradit a dokázalysi, 
že na „to” ještě mají. 
Všechna čest – myslím 
si, že by svými výko-
ny zahanbily i některé 
náctileté. Dále následo-
vala v současné době 
populární Zumba, která 
byla přizpůsobena pro 
naši věkovou kategorii, 
takže za strhujícího ryt-
mu hudby jsme si řádně 
procvičily tělo, a jako poslední 
bylo cvičeníinspirované ta-
nečními prvky, které již by-
lo v pomalém uvolňujícím 
tempu. Všechna cvičení byla 
umocněna krásnou hudbou, 
jež jakoby dodávala adre-
nalin do našeho těla a byla 
zároveň příjemným relaxem. 
Mezi jednotlivými cvičeními 
byly přestávky, sloužící nejen 
k občerstvení a konzumaci 
jídel, připravených členkami 

výboru, ale byly též vyplněny přednáškami 
o čínské medicíně, o níž nám erudovaným způ-
sobem pohovořila paní Suchánková z Blanska, 
která se této léčebné metodě věnuje profesi-
onálně už několik let. A co jsme se mimo jiné 
dověděli? Čínská medicína vychází z tradičního 
čínského vidění přírody a starodávných léčeb-
ných metod. Její historie sahá až 5 tisíc let do 
minulosti. Přípravky Tiens” vznikají spojením 
těchto tradičních čínských receptur a moderních 
technologií bioinženýrství. Produkty získaly 13 
ocenění Světové zdravotnické organizace a 8 
zlatých medailí jako nejlepší na světě. „Tiens” 
je účinná alternativní medicína na čistě přírodní 
bázi, vhodná k prevenci a léčbě chronických 

nemocí. Dověděly jsme se co 
je důležité pro očistu organis-
mu, co pro regeneraci jaké lze 
používat přístroje, také jsme si 
je vyzkoušely a v neposlední 
řadě i kosmetické přípravky.

Když jsme se odpoledne 
rozcházely, nebyly jsme una-
vené, ba naopak nám bylo 
dobře z výborně prožitého dne. 
Díky „Wellness dnu” jsme si 
dokonale pročistily mysl i tělo. 
„Wellness den” nám dal za-
pomenout na všechny všední 
starosti a stres dnešní hektické 
doby a pomohl nám uvolnit se 
a načerpat nové síly. Již nyní 
se těšíme na další podobné 
akce.

Jaroslava Sychrová
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KDYŽ DĚTI PŘIJDOU DO DIVADLA
Don Quijote de la mAncha zahrál v Rájci-Jestřebí

Dne 24. března 2011 do Kulturního domu města 
Rájce-Jestřebí dorazili hosté z brněnského 
Divadla Klauniky s představením Don Quijote 
de la Ancha. Herci nám chtěli přiblížit rytířskou 
literaturu a ukázat, že literatura se může učit 
i hrou a zábavnou formou. Do divadelní hry bylo 
zapojeno i publikum, které plnilo různé zábavné 
úkoly. Divadlo v podání dvou herců se nám moc 
líbilo a doufáme, že tito dobří herci k nám do 
Rájce-Jestřebí ještě zavítají a také doufáme, 
že nám předvedou další hezká a zajímavá 
představení.

Eva Nečasová a Veronika Sychrová, 8. A

Když představení začalo, tak byly na pódiu 
moc pěkné kulisy, například větrný mlýn, oslík, 
bedna s nástroji a oštěp. Hlavní postavou byl 
Don Quijote, který byl hrozně vysoký, protože 
chodil na chůdách a měl společníka jménem 
Sancho Panza, kterému říkal Ančo. Don Quijote 
žil tak trochu s hlavou v oblacích. Chtěl se stát 
rytířem a obnovit slávu rytířů, domníval se, že 
ty větrné mlýny jsou zakletí obři a on je musí 
zničit. Sancho byl naopak břicháč s reálným 
přístupem k životu, rád se najedl, rád se napil. 
Představení bylo takové veselé a hodně se 
do něj zapojovali lidé z publika, spíš si je Don 

Quijote vybíral. Vybral si třeba dva „sluhy” ze 
6. třídy, paní učitelku jako svou lásku a jednoho 
osmáka jako obra a Sancho jim někdy radil, co 
mají dělat. Představení skončilo tak, že Don 
Quijote umřel, ale předtím si na pódium pozval 
všechny z publika, kteří účinkovali. Bylo to pěkné 
a veselé. Rád bych představení viděl znovu.

David Sehnal, 7. A

Na pódium přišel dvoumetrový Don Quijote. 
Chvíli mluvil španělsky a některé děti
z naší školy to překládaly, sice Sancha nám 
to pošeptala a my to pak zopakovali nahlas.
Vybral si nějaké děti, aby mu pomohly hrát di-
vadlo. Například jednomu klukovi říkal Zelenko, 
jedné zase Náušnička, dalším Černohlávek, 

Ofinka, Pumprlínský, 
Triko, Jacknovky, pak 
si dokonce vybral i paní 
učitelky. Paní učitelka 
Kolářová – Šáteček, 
paní učitelka Kalíková – 
Svetříček a paní učitel-
ka Kleinová – Dulcinea. 
Všichni diváčtí herci se 
nakonec sešli na pó-
diu, dostali malé dárky 
a rozloučili se s brněn-
skými herci. Divadlo se 
mi moc líbilo.

Sabina Švábová, 6. B
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PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – KVĚTEN 2011

5.5. čtvrtek v 18 hod  FALCON
CIZINEC

Johnny Depp a Angelina Jolie. Tak hvězdné je 
obsazení hlavních rolí fi lmu CIZINEC, kde John-
ny Depp hraje amerického turistu, jehož hravé 
laškování s cizinkou (Angelina Jolie) vede k řadě 
intrik, romantických hrátek a nebezpečí. Během 
nepřipravovaného výletu do Evropy, aby si za-
hojil zlomené srdce, se Frank nečekaně ocitne 
v záletném vztahu s Elisou, mimořádně výjimeč-
nou ženou, která mu schválně vstoupí do cesty. 
Romantická smršť se odvíjí na dech beroucím 
pozadí Paříže a Benátek a oba hrdinové se rychle 
ocitnou náhodně vrženi do smrtelné hry na kočku 
a myš. Dále hrají Timothy Dalton, Paul Bettany.
Film USA s českými titulky.  Premiéra 27.1.2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  105minut

12.5. čtvrtek v 18 hod BONTON
KRÁLOVA ŘEČ

Americká fi lmová akademie označila tento fi lm 
za nejlepší roku 2011. Autor scénáře David 
Seidler, majitel jednoho ze čtyř Oscarů, jež 
fi lm získal, sám jako dítě trpěl vadou řeči. Když 
slyšel slavný válečný proslov panovníka Jiřího 
VI., napsal královně matce a žádal o svolení, 
aby příběh krále mohl převést do scénáře. Krá-
lovna souhlasila, ale vymínila si, aby tak nečinil 
v době, kdy ona bude naživu. Autor toto přání 
respektoval.

Po smrti svého otce, anglického krále Jiřího V. 
a skandální abdikaci Eduarda VIII., je Bertie, 
který celý život trpí vadou řeči, nečekaně koru-
nován králem Jiřím VI. Králova milující manželka 
Alžběta, budoucí královna matka, proto domluví 
setkání s úspěšným, ale poněkud svérázným 
a excentrickým terapeutem řeči. Film, v němž 
excelují Colin Firth a Geoffrey Rush v rolích 
krále a jazykového poradce, má několik au-
tentických odkazů. Např. – jazykový poradce 
Lionel krále varuje před kouřením a prohlásí, že 
vdechování kouře do plic ho jednou zabije. Král 
Jiří VI. opravdu podlehl v roce 1952 rakovině 
plic. Příběh krále, jehož postavení oslabuje vada 
řeči a jemuž ztracenou sebedůvěru vrátí oby-
čejný lingvista bez vzdělání, zdobí retro hudba 
a výprava. A kromě Colina Firtha, který za svůj 
strhující herecký výkon získal Oskara za herce 
v hlavní roli také Helen Bonham Carterová, která 
v roli Alžběty dokazuje, jak vynikající je herečka.
Drama Velké Britanie.  Premiéra 10.3.2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  118 minut

19.5. čtvrtek v 18 hod  BONTON
DILEMA

Pravda občas bolí. DILEMA je komedie o chlapo-
vi, který stojí na životní křižovatce a ví, že ať se 
vydá doprava nebo doleva, vždycky to dopadne 
špatně. A tak vyrazí rovně. A to je vůbec ze vše-
ho nejhorší. Dva kamarádi už od vysoké školy 

5.4. 2011 Záběry z přednášky Mgr. Karla Kocůrka o Indii
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Usnesení č. 1a
Rada města projednala průběh zasedání za-
stupitelstva města dne 9.3.2011. Rada města 
schválila přidělení finančních příspěvků do 
50 tisíc Kč na rok 2011 dle přílohy.

Usnesení č. 2
Rada města projednala cenové nabídky 6 fi rem 

na opravu bytových domů Sportovní 435, 436 
v Rájci-Jestřebí. Rada města vybrala na opravu 
bytových domů Sportovní 435, 436 v Rájci-
-Jestřebí fi rmy v tomto pořadí:

Alzo s. r. o., Havlíčkova 24, Vyškov,
Kalaha, a. s., Kšírova 120, Brno,
Letostav, spol. s r. o., Letovice.

a společníci ve firmě právě uzavřeli smlouvu 
s automobilovým gigantem. Nickovo manželství 
s krásnou Genevou šlape jako hodinky a Ronny 
se právě chystá požádat o ruku dlouholetou 
přítelkyni Beth. Pak Ronny přistihne Genevu při 
nevěře s potetovaným svalovcem. V tu chvíli se 
ocitá na výše zmiňované křižovatce. Má Nickovi 
říct pravdu a brutálně tak ranit nejlepšího kama-
ráda nebo má předstírat, že nikde nebyl a nic 
neviděl? Ve filmu hrají Vince Vaughn, Kevin 
James, Winona Ryder, Jennifer Connely.
Komedie USA s českými titulky. 
Premiéra 17.3.2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  111 minut

26.5. čtvrtek v 18 hod  BONTON
POUTA

Více než rok po premiéře se fi lm POUTA opět 
vrací do kin. Velký zájem o obnovenou premiéru 
vyvolal nedávný úspěch fi lmu na prvním ročníku 
Cen české fi lmové kritiky, kde získal cenu za 
nejlepší mužský herecký výkon v hlavní roli 
a objev roku (herec Ondřej Malý), za scénář 

CENY INZERCE VE ZPRAVODAJI MĚSTA

Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

Řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek
Ceny jsou uvedeny 
včetně 20% DPH.

• Kvalitní obkladačské práce
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02
 Hradisko 105 – tel./fax: 516 432 707
 mob. 605 086 952

• Studio Věra – O. Blažka 71, Rájec-Jestřebí
 nabízí pedikúru, manikúru a solárium
 trubice v soláriu splňují normu EU
 objednávky na 602 966 509

• Koupím  bankovky, tuzexové bony, losy, 
poštovní známky, pohledy, obálky, akcie, 
celé sbírky – větší množství – pozůstalost 
po sběrateli. Platím v hotovosti nejvyšší mož-
né ceny. Info: tiskarna@komurka.cz nebo 
tel.: 724 22 92 92

(Ondřej Štindl) a režii (Radim Špaček) a také 
za nejlepší fi lm.
Antonín, příslušník tajné policie, má v sobě 
obrovský nezacílený vztek a všechno kolem – 
práce i rodinný život – ho ubíjí a nudí. Upne se 
na Kláru, pro něj nedosažitelnou dívku, neví, 
co od ní chce, ale chce to strašně. Antonínova 
nesmyslná touha získat Kláru pro sebe ho ob-
rací proti vlastním lidem a systému. Pouta jsou 
thriller s temným příběhem a nepředvídatelně 
jednajícím hrdinou, prostoupeným pocitem 
ohrožení, strhující a napínavý. Hrají: Ondřej 
Malý, Kristína Farkašová, Oldřich Kaiser, Jana 
Janěková, Roman Zach.
Thriller ČR.  Premiéra 4.2.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  145 minut

PŘIPRAVUJEME:
HEZKÉ VSTÁVÁNÍ  ( 2. 6. 2011)
ODCHÁZENÍ  ( 9. 6. 2011)
ZKUS MĚ ROZESMÁT  (16. 6. 2011)
ČERTOVA NEVĚSTA  (23. 6. 2011)
CZECH MADE MAN  (30. 6. 2011)

 U S N E S E N Í 
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 14. 3. 2011

INZERCE
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Usnesení č. 3
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
darovací na protipovodňová opatření v Rájci-
-Jestřebí se s. p. Povodí Moravy dle přílohy.

Usnesení č. 4
Rada města projednala návrh Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího 
věcnému břemenu s E. ON Distribuce, a. s., 
České Budějovice. Předmětem budoucí smlouvy 
je umístění kabelového vedení NN, skříně NN 
na pozemku parc. č. 1313 v k. ú. Rájec nad Svi-
tavou při realizaci stavby „Rájec-Jestřebí – DP 
Skoupý (SB-4610-521) „. Rada města z důvodu 
záměru města vést po pozemku parc. č. 1313 
kanalizaci, žádá uložení vedení NN do zeleného 
pruhu co nejblíže k hranici pozemku. Po předlo-
žení výkresu s přesným umístěním vedení NN 
bude smlouva znovu projednána.

Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost Ing. Petra Fe-
ilhauera o odprodej stavebního místa v Jestřebí. 
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
prodat pozemek parc. č. 848/39 orná půda 
o výměře 326 m² v  k. ú. Jestřebí žadateli za 
schválenou cenu 1.400 Kč za m² a úhradu ná-
kladů spojených s převodem.

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlou-
vu na byt č. 2 na ulici Oldřicha Blažka č. 181 
v Rájci-Jestřebí s paní Ivetou Zřídkaveselou 
vzhledem k tíživé životní situaci.

Usnesení č. 7
Rada města projednala zápis ze schůze Ko-
mise pro vodní hospodářství a životní prostředí 
z 22.02.2011. Rada města konstatuje, že zeleň 
na hřbitově bude řešena v rámci projektu na 
obnovu zeleně.

Usnesení č. 8
a)  Rada města projednala zápis z jednání 

Komise dopravy a veřejného pořádku města 
Rájec- Jestřebí ze 07.03.2011 a rozhodla 
vrátit se k některým námětům na další schůzi 
rady města.

b)  Rada města rozhodla oslovit majitele pozem-
ků sousedících se silnicí na ulici Spešovská 
se záměrem odkupu pozemků pro vybudová-
ní chodníku.

Usnesení č. 9
Rada města projednala plnění příjmů a čerpání 
výdajů k 28.02.2011.

Usnesení č. 10a
Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
o příspěvek na cestovné studentce školy Anně 
Skotákové v rámci studentské vědecké stáže. 
Rada města žádá o doplnění žádosti o upřes-
nění místa a účelu stáže, přínosů stáže včetně 
celkových nákladů.

Usnesení č. 10b
Rada města projednala žádost Moravského 
národního kongresu, o. s. o příspěvek na vydání 
Moravského historického sborníku – Ročenky 
MNK za léta 2006 – 2010. Rada města rozhodla 
poskytnout fi nanční dar ve výši 500 Kč.

Usnesení č.10c
Rada města projednala žádost Základní školy 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
o sponzorský dar na školní ples. Rada města 
rozhodla poskytnout fi nanční dar ve výši 500 Kč.

Usnesení č.10d
Rada města projednala žádost Ludmily Mazan-
cové o řešení dopravní situace před prodejnou 
EDEN, Jurkova ul. č. 146, Rájec-Jestřebí. Rada 
města souhlasí se záměrem zřízení zásobova-
cího zálivu u prodejny EDEN na části pozemku 
parc. č. 16 ve vlastnictví města Rájec-Jestřebí 
na náklady žadatelky.
Rada města ukládá projednat směnu části 
pozemku parc. č. 16 v rozsahu výměry budou-
cího zálivu za část pozemku parc. č. 496 ve 
vlastnictví fyzických osob ve stejné výměře. 
Po provedení směny pozemků bude část 
souvislého chodníku vedena po pozemku 
nynějšího parc. č. 496, a to v šíři stávajícího 
chodníku tak, aby byla zajištěna jeho nepře-
rušená průchodnost.

Usnesení č. 10e
Rada města rozhodla vyžádat si písemné sta-
novisko společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
k žádosti pana Petra Havelky.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

USNESENÍ
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Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o jedná-
ní s paní Tokarzovou ve věci návrhu kupní ceny 
pozemků ve Žlebě.

Usnesení č. 1b
Rada města se seznámila s vyjádřením paní 
Jany Gütterové, původní žadatelky o proná-
jem pozemků v lokalitě Žleb pro zřízení farmy 
oveček. Vzhledem k tomu, že žádost následně 
podala fi rma Farma Rájec-Jestřebí s. r. o., je tře-
ba, aby ve věci dále jednala oprávněná osoba, 
tj. buď jednatel fi rmy nebo zástupce, na základě 
plné moci. Pro rozhodnutí ve věci pronájmu 
pozemků je také nezbytné splnit požadavky 
rady města formulované při předchozích pro-
jednáních žádosti, tj. doložit písemné souhlasy 
vlastníků okolních pozemků.

Usnesení č. 1c
Rada města bere na vědomí informace o od-
stoupení pana Nedomy od žádosti o prodej 
pozemku 1931 v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 1d
Rada města doporučuje zastupitelstvu města:
Prodej spoluvlastnického podílu id. části 
953/7748 pozemků parc. č. 1841/19 a 1841/20 
v k. ú. Rájec nad Svitavou zastavěná plocha 
o výměře 70 m² paní Radce Kolaříkové za cenu 
170 Kč/m².
Prodej spoluvlastnického podílu id. části 
844/7748 pozemků parc. č. 1841/21 a 1841/22 
v k. ú. Rájec nad Svitavou zastavěná plocha 
o výměře 62 m² paní Lence Ramšové za cenu 
170 Kč/m².
Prodej spoluvlastnického podílu id. části 
984/7748 pozemků parc. č. 1841/21 a
1841/22 v  k. ú. Rájec nad Svitavou zastavěná 
locha o výměře 72 m² panu Volodymyrovi My-
kytyukovi za cenu 170 Kč/m².

Usnesení č. 1e
Rada města bere na vědomí informaci o nere-
agování fi rmy COLOSEUM Corporation, s. r. o., 
Blansko, navrhovatele dohody o prodeji staveb-
ních pozemků v Jestřebí, na požadavky města 
ve věci úpravy návrhu smlouvy.

Usnesení č. 1f
Rada města projednala doplněné podklady 

k žádosti fi rmy ENERGETIKA Boskovice spol. 
s r. o. ve věci stavby „Rájec-Jestřebí-DP Skou-
pý“. Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídající-
ho věcnému břemenu na pozemku parc. č. 1313 
v k. ú. Rájec nad Svitavou týkající se umístění 
kabelového vedení NN, skříně NN.

Usnesení č. 1g
Rada města bere na vědomí stanovisko Vo-
da-Teplo-Světlo, s. r. o. k žádosti pana Petra 
Havelky o snížení vyúčtování ceny vodného 
a stočného za rok 2010 (za zvýšenou spotřebu 
způsobenou technickou závadou).

Usnesení č. 1h
Rada města rozhodla na základě žádosti Gym-
názia a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, o. 
p. s. poskytnout studentce této školy Anně Sko-
tákové dar ve výši 2.500 Kč na pokrytí nákladů 
v rámci studentské vědecké stáže dle projektu 
Otevřená věda II, a to vzhledem k dosavadním 
mimořádným studijním úspěchům této studentky.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla pronajmout MUDr. Ri-
chardovi Krahulcovi část pozemku parc. č. 
239 zastavěná plocha a nádvoří o výměře cca 
100 m² do 30.04.2011 za cenu 400 Kč jedno-
rázově.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout část pozemku parc. č. 5/1 ostatní plocha 
o výměře cca 50 m² (z celkové výměry 1251 m²) 
v k. ú. Karolín.

Usnesení č. 4
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o zřízení práva odpovídajícího věcnému břeme-
nu s E. ON Distribuce, a. s., České Budějovice 
(dle přílohy), týkající se pozemku parc. č. 1625 
v k. ú. Rájec nad Svitavou. Věcné břemeno 
spočívá v umístění nového kabelového vedení 
NN v souvislosti se stavbou „Rájec – DP Štrajt“.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla přesunout opakovanou 
žádost Simony Waškové o zařazení do evi-
dence uchazečů o obecní byt na další jednání 
rady města.

 U S N E S E N Í 
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Usnesení č. 6
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vu na byt č. 4 na ulici Oldřicha Blažka 181 
v Rájci-Jestřebí manželům Andree a Ladislavu 
Šrámkovým o 1 rok, tj. do 31.03.2012.

Usnesení č. 7
Rada města provedla rozpočtové opatření č. 
1/2011.

Usnesení č. 8
Rada města projednala cenovou nabídku na 
projektovou dokumentaci chodníků a parkovišť 
na ulici Sportovní, Spešovská, Komenského 
a v Holešíně – V Opleti a horní konec obce. 
Rada města rozhodla zahájit přípravu projek-
tové dokumentace dle přílohy.

Usnesení č. 9a
Rada města projednala návrh Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
s JMP Net s. r. o. týkající se stavby plynárenské-
ho zařízení na pozemku parc. č. 941/10 ostatní 
plocha v k. ú. Rájec nad Svitavou. Rada města 
souhlasí s uzavřením smlouvy dle přílohy za 
jednorázovou úhradu ve výši 1.000 Kč bez DPH.

Usnesení č. 9b
Rada města projednala návrh Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcných břemen na 
částech pozemků parc. č. 650, 694, 707 a 708, 
všechny ostatní plocha v k. ú. Rájec nad Svi-
tavou k umístění podzemního komunikačního 
vedení veřejné komunikační sítě. Rada města 
souhlasí s uzavřením smlouvy dle přílohy za 
jednorázovou úhradu 2.000 Kč bez DPH.

Usnesení č. 10a
Rada města projednala žádost Vratislava Zdru-
beckého o zabezpečení bezpečnosti na komu-
nikacích v Karolíně. Rada města žádá komisi 
veřejného pořádku a dopravy a Osadní výbor 
Karolín o posouzení žádosti.

Usnesení č. 10b
Rada města projednala žádost Vladimíra Šíbla 
o prošetření poškozování nemovitosti čp. 409. 
Rada města konstatuje, že stromy v této ulici 
budou posouzeny a ošetřeny v rámci projektu 
revitalizace zeleně.

Usnesení č.10c
Rada města projednala žádost občanského 
sdružení „Za rozvoj města“ o zapůjčení ul. Horní 

 U S N E S E N Í 
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí 

dne 4. 4. 2011
Usnesení č. 1
Rada města schválila návrh Zadávací doku-
mentace k výběrovému řízení na cisternovou 
automobilovou stříkačku a souhlasí se zveřej-
něním výzvy.

Usnesení č 2
Rada města rozhodla realizovat záměr podání 
žádosti v Operačním programu životního pro-
středí: Snížení emisní zátěže v Rájci-Jestřebí 
a pověřila starostu města jednáním o ceně 
a podmínkách smlouvy.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.

 starosta  místostarostka

pro pořádání koloběžkových závodů pro děti dne 
07.05.2011. Rada města souhlasí s uskutečně-
ním akce v této ulici s tím, že pořadatelé zajistí 
bezpečnost při pořádání této akce.

Usnesení č.10d
Rada města rozhodla uvolnit z členství ve 
sportovní komisi paní Mgr. Miroslavu Vašíčko-
vou a zvolila novým členem komise pana Jiřího 
Blažka.

Usnesení č. 10e
Rada města rozhodla dle doporučení pana Ja-
roslava Málka, předsedy sportovní komise, vy-
členit příspěvek na akci „Sportovec roku 2010“, 
která se bude konat 29.03.2011. Rada města 
schválila částku ve výši 17.200 Kč.

Usnesení č. 10f
Rada města rozhodla o připojení zabezpečo-
vacího zařízení města na pult centrální ochrany 
společnosti Argus.

Usnesení č. 10g
Rada města rozhodla využít produkt Jistota na 
rok 2012 od společnosti E. ON.

Usnesení č. 10h
Rada města požaduje prověření informace, zda 
mohou dodavatelé energií poskytnout městu 
sdělení o odpojení sítí v bytech, které jsou 
vlastnictvím města.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

USNESENÍ



Sokolovna dne 1.dubna 2011
Záběry z divadelní hry 
„Dostanu tě na jahody“
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